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A la caza del voto
Consulta en nuestro especial 
elecciones las propuestas electo-
rales de los principales partidos 
y candidatos que se presentan a 
las municipales del 28 de mayo 
en las localidades de la comarca 
del Camp de Túria . PÁGS. 29 A 47

Licitan por 103 millones el nuevo 
servicio de autobús comarcal   PAG.8

CAMP DE TÚRIALos partidos políticos salen a las calles 
para pedir el voto en las elecciones 

municipales del 28M en Camp de Túria.

ESPECIAL ELECCIONES
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25 detinguts per traficar amb 
droga portada des de Sud-amèrica
Alguns dels membres de la xarxa són treballadors d’una barberia 
de la Pobla de Vallbona i d’una immobiliària i gestoria de Llíria
CAMP DE TÚRIA
REDACCIÓ | La Guàrdia Civil 
ha detingut a La Pobla de Vall-
bona i Llíria  16 homes i 9 dones, 
d’entre 15 i 68 anys i de nacio-
nalitat espanyola, colombiana, 
nicaragüenca i romanesa, que 
suposadament  formaven part 
d’una xarxa criminal que trans-
portava droga des de Sud-amèri-
ca i comerciava amb ella en la 
Comunitat Valenciana.

Diversos dels detinguts són 
treballadors d’una barberia i 
estudi de tatuatges i d’un bar 
de La Pobla i d’una agència im-
mobiliària i gestoria de Llíria, i 
suposadament col·laboraven en 
tasques de blanqueig de capitals. 

Tal i com va publicar InfoTú-
ria.com el passat 22 de  març  
es va produir  una  espectacular 
batuda a la barberia El Templo,  
situada al carrer Guillermo Roch 
de la Pobla dins d’aquesta ope-
ració que va començar amb la 
investigació de diversos possi-
bles punts de venda de droga.

El suposat autor d’aquests fets 
era un home de 43 anys, de na-
cionalitat colombiana, que havia 
falsifi cat la seua identitat amb 
la intenció de donar-se d’alta 
en diverses línies telefòniques a 
nom d’una altra persona, a més 
de conduir sense carnet. Fruit 
d’aquestes investigacions, la 
Guàrdia Civil va descobrir que 

la cocaïna que se subministrava 
als consumidors en aquests mu-
nicipis, procedia directament de 
Sud-amèrica.

El passat 12 de març, la Guàr-
dia Civil va procedir a la deten-
ció d’un home de 60 anys, de na-
cionalitat nicaragüenca, després 
de desembarcar d’un avió de 
passatgers en l’Aeroport d’Ala-
cant. El detingut portava 106 
càpsules de cocaïna a l’interior 
del seu organisme amb un total 
de 1,5 quilograms.

Arran d’aquesta intervenció, 
els agents van realitzar cinc re-
gistres domiciliaris a La Pobla 
de Vallbona i Llíria en els quals 
es va intervindre més d’un qui-
logram de marihuana, MDMA, 

diferents precursors de dro-
ga, quatre vehicles valorats en 
40.000 euros, un rellotge Rolex 
de 10.000 euros, 25 mòbils amb 
un preu de 7.500 euros, 1.500 
dòlars i més de 3.600 euros en 
efectiu.

Als detinguts se’ls imputa de-
lictes de pertinença a organitza-
ció criminal, tràfi c de drogues, 
blanqueig de capitals, revelació 
de secrets, omissió del deure de 
perseguir delictes, falsifi cació 
documental, usurpació d’estat 
civil i contra la seguretat del 
trànsit. 

Les diligències han sigut en-
tregades al Jutjat de Primera 
Instància i Instrucció número 7 
de València.

L’ELIANA

Aliseda ven a la francesa Iroko ZEN el 
parc comercial El Osito per 26,5 milions

Operació de la Guardia Civil a la barberia El Templo.

Aliseda Immobiliària ha tan-
cat la venda del parc comercial 
El Osito situat a L’Eliana a la so-
cietat francesa Iroko ZEN per un 
import de 26,5 milions d’euros.

El parc comercial compta amb 
una superfície de més de 20.300 
m² i està llogat al 100% a ope-
radors. Aliseda Immobiliària va 
incorporar aquest parc comer-
cial a la seua cartera en gestió 
al maig de 2021, llavors llogat al 
80%.

La venda d’aquest actiu -in-
augurat en 2008- s’emmarca en 

l’estratègia de desinversió d’ac-
tius terciaris posada en marxa 
per la companyia.

Aliseda ha subratllat que 
s’estan desenvolupant actius 
de similars en parcel·les con-
frontants, propietat de Aliseda 
Immobiliària, al que cal sumar 
el desenvolupament de promo-
cions residencials en la zona.

Aliseda Immobiliària, espe-
cialitzada en la gestió d’actius i 
préstecs immobiliaris, és pro-
pietat de Blackstone (51% del 
capital) i Banc Santander (49%). 

El modista Francis Montesi-
nos va ser detingut el 8 de maig 
per la Guàrdia Civil al seu domi-
cili situat en una urbanització 
de Llíria per un suposat delicte 
d’agressió sexual a un menor 
d’edat, i va ser posat en llibertat 
hores després a l’espera que siga 
requerit pel jutjat que investiga 
aquest cas, han confi rmat fonts 
coneixedores de la investigació.

La investigació es va iniciar 
en l’any 2022 per una denúncia 
del mateix Francis Montesinos 
per extorsió, contra la intimitat, 
revelació de secrets, violació de 
domicili, detenció il·legal, roba-
tori amb violència i lesions.

El dissenyador, que resideix 
de manera habitual a la ciutat 
edetana, va ser víctima d’un as-

salt al seu habitatge l’octubre de 
l’any passat, fruit del qual va ser 
hospitalitzat per una crisi d’an-
sietat; en denunciar una supo-
sada extorsió, la Guàrdia Civil 
hauria obtingut evidències que 
han justifi cat la seua detenció.

És la segona vegada que Mon-
tesinos és detingut després de 
l’episodi de juny de 2014, quan 
va ser acusat d’abusos sexuals, 
corrupció de menors, porno-
grafi a infantil i drogues, en un 
procés que va ser arxivat un mes 
després quant al dissenyador.

No obstant això, al setembre 
d’eixe mateix any va ser con-
demnat un assistent de Monte-
sinos a 4 anys i 6 mesos per ha-
ver abusat d’un menor a casa del 
modista.

Francis Montesinos, lliure després de ser 
detingut per abusos sexuals a un menor

LLÍRIA
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“L’associacionisme és la gran ferramenta 
per a transformar i millorar el nostre entorn”
El president de la Federació de Comerç de Llíria i Unió Gremial, Juan Motilla, fa balanç de la campanya de Bons 
de Comerç de Llíria amb la qual el primer dia es van gastar 21.000 euros als establiments de la localitat

LLÍRIA
REDACCIÓ |  Podria expli-
car-nos com ha anat la cam-
panya de Bons de Comerç de 
Llíria?
La campanya va ser un èxit ro-
tund en tots els sentits. Va su-
posar una bona visibilitat del 
comerç local i un bon estímul de 
vendes entre els comerços. La 
resposta de la gent va ser fantàs-
tica i els bons es van esgotar en 
molt poc temps. El primer dia, es 
van gastar vora 21.000 euros al 
comerç de Llíria.
Entenem que s’han assolit 
els objectius que perseguia 
la campanya?
Efectivament. El que es pretenia 
era de dinamitzar i fomentar el 
consum al comerç local. Estes 
accions suposen un bon estímul 
a les compres a la localitat, a més 
d’un benefi ci per a la gent amb 
un estalvi del 50%. La pandèmia 
i, la guerra a Ucraïna, l’augment 
del cost energètic, etc. juntament 
amb l’especulació que de tot ple-
gat van fer les grans cadenes de 
supermercats, va provocar una 
disminució del poder adquisitiu 
de la gent. El comerç local ne-
cessitava d’accions concretes per 
part de l’administració per mirar 
de revertir esta situació.
Com es va articular la cam-
panya de Bons de Comerç de 
Llíria?
És part del marc de col·laboració 
que venim mantenint amb l’ajun-
tament per dinamitzar i defensar 
els sectors econòmics del poble. 
De la mateixa manera que es van 
articular ajudes per a l’hostaleria 
durant la pandèmia i per ajudar 
a la seua recuperació posterior. 
Afortunadament, ara mateix 
l’hostaleria de Llíria ha recuperat 
els seus nivells de treball. El nos-
tre comerç necessitava mesures 
actives per a la seua recuperació. 
Així, Federació i ajuntament vam 
treballar per articular els bons de 
comerç. Aplicant els criteris de la 
pròpia Conselleria d’Economia, 
atenent la defi nició de PIMEs co-
mercials segons els CNAE.
Quins avantatges ofereix 
comprar al comerç local res-
pecte a altres models comer-
cials?
En primer lloc, el comerç local és 
atenció personalitzada i proximi-
tat, cosa que no es pot trobar en 
una gran superfície o en les grans 
plataformes de venda online. A 
més, quan comprem al comerç 
de Llíria, contribuïm directa-
ment a l’economia i a la millora 
del nostre poble.
Què caldria perquè el co-
merç local continués fl orint 

a la ciutat?
És important que la gent siga 
conscient dels benefi cis del co-
merç local. El nostre poble comp-
ta amb un teixit comercial ampli 
i variat, amb productes de qua-
litat. El comerç local es part del 
nostre patrimoni. Llíria no se-
ria la que és, sense esta tradició 
comercial. Des de la Federació, 
treballem en favor d’este teixit 
comercial, responent a les ne-
cessitats dels temps actuals, però 
mantenint també esta vinculació 
històrica a la nostra ciutat i a la 
comarca, cuidant el valor afegit 
que sempre ha defi nit el comerç 
tradicional de Llíria.
A més de president de la Fe-
deració de Comerç de Llí-
ria, també eres el president 
de la Unió Gremial. Quines 
son les línies de treball que 
uneixen l’entitat local i la pa-
tronal autonòmica?
Personalment, crec que 
l’associacionisme és la 
gran ferramenta amb 
la que contem com a 
societat civil per in-
cidir, transformar i 
millorar el nostre en-

torn. La Unió Gremial és l’entitat 
que aglutina i representa les di-
ferents associacions de la nostra 
Comunitat al voltant d’un mo-
del de comerç concret. En clau 
autonòmica, la Unió Gremial és 
patronal que defensa esta ma-
nera d’entendre el comerç. En 
matèria d’horaris comercials i 
d’una regularització del temps 
que permeta la conciliació labo-
ral i familiar del treballadorat del 
sector.  O que s’articulen meca-
nismes per afavorir el relleu ge-
neracional. Això passa també per 
fer del comerç un model atractiu 
en qualitat de vida per a la gent 
que s’hi dedica.
Fa uns dies, el govern de la 
Generalitat va presentar la 
iniciativa ‘Bo Cistella de la 
Compra’. Una ajuda a les 
famílies amb baixos nivells 
d’ingressos. La Unió Gre-
mial és una de les entitats 
que col·labora en esta ini-
ciativa. Quines expectatives 
teniu d’esta iniciativa?

Efectivament, des de la Unió Gre-
mial hem estat treballant amb la 
Generalitat, aportant la nostra 
experiència precisament en l’or-
ganització i gestió dels bons de 
comerç que hem desenvolupat 
en estos anys. El fet que siga un 
model de targeta de dèbit a efec-
tes de compra, permet gastar en 
diferents compres i ajustant les 
quantitats de cada compra a les 
necessitats i voluntat de les fa-
mílies que disposen d’esta ajuda. 
Cal dir, que es tracta d’una ajuda 
social, no d’una acció d’estímul 
del comerç. Es tracta d’ajudar a 
aquelles famílies que ho neces-
siten en la seua compra en pro-
ductes d’alimentació. Volem fer 
una crida a les famílies per a que 
gasten estos bons als comerços 
de proximitat, a les tendes dels 
barris i pobles. Al comerç local 
no especulem amb els preus ni 
amb les necessitats, la participa-
ció en els bons obeeix a la nostra 
vocació de servei i al nostre paper 
com a agent vertebrador.

“
Volem fer una 
crida a les famílies 
per a que gasten 
el ‘Bo Cistella de 
la Compra’ de 
la Generalitat 
als comerços de 
proximitat, a les 
tendes dels seus 
barris i pobles
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L’art trau al carrer 6.000 persones
La setena Marcel posa en escena 12 espectacles de teatre, dansa, 
circ i música a càrrec de companyies professionals i grups amateur
L’ELIANA
REDACCIÓ | La Mostra d’Arts 
de Carrer de l’Eliana (MARCEL) 
es va celebrar del 12 al 14 de 
maig, fi del a la seua cita anual, 
per a congregar 6.000 persones 
que van gaudir de 12 espectacles 
de teatre, dansa, circ i música 
en diversos escenaris urbans a 
càrrec de companyies de prestigi 
a nivell nacional i internacional 
i grups amateur locals que van 
obrir l’Off .

A pesar que l’inici es va haver 
de postergar a causa de la previ-
sió de pluja, la mostra va arran-
car amb la visita de ‘Drago’ de 
la Baldufa Teatre  i tres militars 
desertors que van arribar acom-
panyats d’un estrany artefacte 
mòbil i fugint de la guerra. La 
primera jornada continuà amb 
la companyia ‘Una altra Dan-
sa’ interpretant a una família 
nòmada i caòtica. Dansa i circ 
amb divertits personatges molt 
diferents però que treballen en 
equip en ‘La Banda’ i per a tan-
car Producions Scura va recórrer 
amb el seu ‘Theos Foc’ els ca-
rrers de la localitat omplint-los 

d’elements  pirotècnics com tra-
ques, carretons, bengales de co-
lors i un castell de focs. 

El certamen va continuar el 
cap de setmana a la plaça d’Eu-
ropa amb Marea Dansa inter-
pretant ‘Roda’, una revisió de 
la dansa popular valenciana des 
d’un punt de vista contempora-
ni i ‘Essencial’ de Vaivé Circ, un 
viatge d’aventures en una esce-
nografi a màgica que va portar 
els assistents a llocs recòndits 
on la decisió vital és prendre el 
camí més simple.

El públic infantil es va sor-
prendre amb l’espectacle de Fa-
dunito que va revolucionar a tots 
amb les entremaliadures dels 
germans de ‘La gran família’. 

El passeig Secondo Baldín va 
acollir ‘Rocket Carnival Clownz’, 
amb música en directe i bogeries 
inexplicables, al més pur estil de 
Passabarret i la Troupe Malabó, 
veterans en la Marcel, van por-
tar a l’entorn de la plaça ‘Klez 
80 Circus’.  L’edició d’aquest 
2023 es va tancar amb ‘Tamvia 
núm.12’ de la Finestra Nou Circ.

L’ELIANA

La Torre del Virrei rep 1,4 milions dels 
fons europeus per a la seua rehabilitació

El projecte de la rehabilitació 
de la masia Torre del Virrei del 
segle XVIII rebrà 1.439.396 eu-
ros a través del Pla de Recupera-
ció, Transformació i Resiliència. 
La remodelació d’aquest BIC 
permetrà la utilització de l’edi-
fi ci de manera fl exible i d’acord 
amb els nous usos i recuperar la 
seua condició de fi ta paisatgísti-
ca en un entorn d’horta.

La intervenció es durà a ter-
me amb una reducció d’un 70% 
del consum d’energia primària 
no renovable, la digitalització 
de l’edifi ci, la millora de la seua 
habitabilitat, seguretat, protec-
ció enfront del soroll, noves ins-
tal·lacions d’il·luminació i d’efi -
ciència energètica, accessibilitat 
i la utilització de materials ade-
quats al seu caràcter històric.

A presó deu dels 12 membres d’una 
banda dedicada a cultivar marihuana

Deu dels 12 membres -11 ho-
mes i 1 dona, d’entre 19 i 45 
anys, de nacionalitats albanesa i 
espanyola - d’una banda dedica-
da al cultiu i tràfi c de marihuana 
que comptava amb cinc habitat-
ges i una explotació agrícola a 
l’Eliana, Sagunt, Xiva i Torrella 
en les quals es cultivava i elabo-
rava la droga han ingressat a la 
presó.

El grup havia arrendat un 
gran nombre de xalets de grans 
dimensions amb un desembor-
sament mensual de fi ns a 3.000 
euros en zones residencials de 

l’Eliana, Xiva, Sagunt i Torre-
lla. També, tenien llogada una 
extensa explotació agrícola amb 
diversos hivernacles i naus, que 
era el major punt d’elaboració.

En els registres es va intervin-
dre una tona de marihuana, cinc 
vehicles, material usat per a les 
plantacions i més de 14.000 eu-
ros en efectiu.

Tal i com van informar Info-
Túria els agents de la Guardia 
Civil van entrar en un habitatge 
situat en el número 26 del carrer 
General Pastor, dins d’aquesta 
operació ‘Greenhad’.

El poliesportiu rep els dos participants 
del ral·li solidari pel desert marroquí

El poliesportiu ha rebut els 
elianers Yago Silvestre i Pedro 
Crespo, els dos components de 
l’equip participant en ‘Uniraid’, 
un ral·li solidari que va tindre 
lloc al Marroc. Els joves de 20 
anys, companys i estudiants de 
Telecomunicacions i ADE a la 
Politècnica van recórrer en huit 
dies 3.000 quilómetres traves-
sant el desert de nord a sud per 
a  repartir 60 quilos de material 
solidari com a joguets, material 
escolar i equipament esportiu.

Aquesta és la primera expe-
riència de tots dos en aquesta 
mena d’esdeveniments espor-
tius, i a pesar que tan sols van 
comptar amb tres mesos per a 
la preparació, van aconseguir 
completar la carrera entre els 15 
primers, d’un total de 60 partici-
pants. La prova de ral·li no va es-
tar lliure d’obstacles i, a més dels 
problemes d’utilitzar un cotxe 
antic, van haver d’enfrontar-se a 
pluges i a la neu amb carreteres 
tallades.

Actuació teatral als carrers de l’Eliana.
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LA POBLA DE VALLBONA

Set regidors del PP, PSOE i Ciudadanos 
s’acomiaden de la política a l’últim ple

Fins a set regidors de l’actual  
corporació municipal de la Po-
bla de Vallbona s’han acomiadat 
a l’últim ple de la legislatura ce-
lebrat el passat 10 de maig. 

La regidora del PP, Rosana 
Marín, va anunciar que deixa 
la política després de 16 anys al 
consistori per motius personals 
i per “pròpia voluntat i no per 
ningú”. “Prenc aquesta pausa 
per a dedicar major temps a la 
meua família, especialment als 
meus dos fi lls als quals ara em 
dec, i a la meua professió”.

La regidora popular ha relatat 
que “quan Contelles va decidir 
no presentar-se, em va propo-
sar si volia prendre el relleu. 
En aquell moment ho vaig co-
mentar amb la família i amb els 
meus companys i tots em van 
donar el seu suport” però que 

després dels retards en la con-
fi rmació del candidat per part de 
València, i després d’analitzar 
detingudament els pros i contra, 
va decidir fer un pas arrere i no 
presentar-se.

El mateix camí que segueix 
el seu company de fi les, Maties 
García que no estarà la pròxima 
legislatura al consistori. 

L’exalcaldesa popular Mari 
Carmen Contelles va dir també 
adeu a la política local desprès 
de 24 anys -tanca la llista muni-
cipal- per anar en el lloc 16 de la 
candidatura a Les Corts. 

En les fi les socialistes van asis-
tir al seu últim ple les dues re-
gidores Regina Llavata i Rebeca 
Pizarro i els dos edils de Ciuda-
danos, José Luis Martín i Inma 
Belenguer ja que la formació ta-
ronja no concurrirà el 28M.

Entra en circulació l’autobús urbà 
gratuït fins a l’estació de metro
El nou servei de transport municipal compta amb sis línies que 
uniran el nucli urbà de la Pobla de Vallbona amb les urbanitzacions
LA POBLA DE VALLBONA
REDACCIÓ | La Pobla de Va-
llbona ha posat en marxa el 
nou servei d’autobús urbà. La 
novetat principal és un autobús 
llançadora que connectarà el nu-
cli urbà amb l’estació del metro i 
que vol ser un revulsiu per a l’ús 
del transport públic que connec-
ta amb la ciutat. 

El servei estarà operatiu des 
de les sis del matí i fi ns a les deu 
de la nit. A més, l’autobús re-
forçarà el transport d’entrada i 
eixida de l’institut amb una ruta 
de matí i dos de vesprada. 

Les altres línies, que connec-
ten les urbanitzacions amb el 
nucli urbà, s’han remodelat per 
ser més ràpides i amb més con-
nexions amb el nus de connexió 
a la plaça de Vicent Alba.

El servei s’ha adjudicat amb 
un cost de 275.000 euros anuals 
per un període de tres anys. 

A més de l’augment en la fre-
qüència de pas i la nova línia 

llançadora, s’augmenta també la 
informació amb una pàgina web 
amb les rutes i l’horari i la sen-
yalització en totes les parades de 
les rutes i l’horari de pas. 

Per altra banda, La Pobla tin-
drà connexió en autobús amb 
l’Hospital de Llíria amb la futura 
línia d’autobús L7-B. Es tracta 
d’una línia interurbana amb una 
freqüència de 20 expedicions 

diàries de dilluns a divendres 
entre les 7.30 i les 22.30 hores, 
vuit els dissabtes i quatre els 
diumenges. 

A més, el nou servei inclourà 
l’augment de la freqüència de 
pas de la línia que uneix la Pobla 
de Vallbona amb València i Llí-
ria i també comptarà amb rutes 
nocturnes que complementaran 
el servei de metro.

Autobús que connectarà el nucli urbà amb el metro.

Traca i banda de música pels 108 anys de Consuelo ‘la Facunda’
Consuelo Gimeno Monreal ha celebrat els 108 anys amb pólvora i música com ella mateixa havia de-
manat l’any passat a l’alcalde Josep Vicent Garcia que li va entregar una samarreta amb el seu malnom 
‘Facunda’. No va faltar el pastís amb les veles. La veïna “més velleta del poble”com ella va dir va nàixer 
el 23 d’abril de 1915 i és la dona més longeva nascuda a la comarca i la segona de tot el territori valencià.

Un treballador amb traumatisme toràcic 
i cranioencefàlic en caure de tres metres

Un treballador d’una empresa 
de la Pobla de Vallbona ha re-
sultat ferit en caure d’una altu-
ra d’uns tres metres. L’accident 
que va ocórrer el passat 11 de 
maig li ha causat traumatisme 
cranioencefàlic i toràcic.

El CICU va rebre l’avís de l’ac-
cident laboral a les nou del matí 

i va mobilitzar una unitat del 
SAMU, l’equip mèdic del qual 
ha assistit a l’home, de 41 anys, 
informen fonts sanitàries.

Després de prestar-li assistèn-
cia al lloc de l’accident, el treba-
llador va ser traslladat a l’hos-
pital intermutual de Levante en 
l’ambulància del SAMU.

El director general de Jardi-
land Espanya, Pedro Cuenca, ha 
fi rmat la concessió de la llicèn-
cia d’obres de l’Ajuntament de la 
Pobla per iniciar la construcció 
de la primera tenda a la Comu-
nitat a  l’àrea comercial Cap de 
l’Horta, a la zona est del muni-
cipi, al costat de la urbanització 
que porta el mateix nom i con-
nectada amb la CV35. 

Es tracta d’una de les dues 
tendes més grans que hi haurà 
a l’Estat i forma part de l’expan-
sió de la multinacional  frencesa 
que ha escollit la Pobla per posar 
en marxa les noves tendes pilot.

La construcció està prevista 
que fi nalitze en 2024 i tindrà 
una superfície de 6.000 m2. 
S’espera que done treball a 35 
persones en un primer moment.

Jardiland abrirà la seua una tenda més 
gran a Espanya amb més de 6.000 m2
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Éxito de la ‘Feria de los Pueblos Amigos’ de Benagéber
Un grupo de vecinos de San Antonio de Benagéber ha participado junto a otros municipios como San 
Isidro de Benagéber en la tradicional ‘Feria de los Pueblos Amigos’ organizada por el Ayuntamiento de 
Benagéber. El municipio de Camp de Túria estuvo presente en el evento celebrado el pasado 13 de mayo 
con una caseta propia con material promocional y una degustaciónde productos típicos del municipio.
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15 líneas de bus, cuatro nocturnas, 
cubrirán todos los municipios 
La Generalitat saca a licitación por 103 millones de euros el 
nuevo servicio público que contará con 40 vehículos, 30 híbridos 
SAN ANTONIO DE BENAGÉBER
REDACCIÓ | La Conselleria de 
Política Territorial, Obras Públi-
cas y Movilidad, a través de la 
Autoritat de Transport Metro-
polità de València (ATMV), ha 
sacado a licitación el contrato 
del servicio público de transpor-
te por carretera CV-103 València 
Nord-Oest por más de 103,8 mi-
llones de euros.

Este nuevo contrato de trans-
porte público conectará entre sí 
un área de más de un millón de 
habitantes formada por los mu-
nicipios de València, Benagua-
sil, Benissanó, Bétera, Bugarra, 
Burjassot, Gestalgar, la Pobla de 
Vallbona, l’Eliana, Llíria, Náque-
ra, Paterna, Pedralba, Riba-Roja 
de Túria, San Antonio de Bena-
géber, Serra y Vilamarxant.

El servicio se estructurará en 
15 líneas con una serie de va-
riantes que incorporan en su re-
corrido a la Universitat Politèc-
nica y la Universitat de València, 
incluido el Campus de Burjassot, 

los hospitales de Llíria y Doctor 
Moliner, estaciones de FGV y el 
aeropuerto, así como Fira Valèn-
cia, además de las lanzaderas a 
los parques empresariales Parc 
Tecnologic, l’Andana, Tàctica y 
Fuente del Jarro.

Asimismo, funcionarán cuatro 
líneas nocturnas desde los fi nes 
de semana y vísperas de festi-
vo: L6N València-Mas Camare-
na-Torre en Conill-Bétera-Nà-
quera-Serra; L7 N València-San 

Antonio de Benagéber-Eliana 
Riba-roja de Túria-Vilamarxant; 
L 10 N València-San Antonio 
de Benagéber-Eliana-Pobla de 
Vallbona-Benaguasil-Benissa-
nó-Llíria, y L14 N València-Bur-
jassot-Paterna-La Canyada.

El servicio contará con 40 
autobuses, de los que 30 serán 
híbridos y diez diésel, que rea-
lizarán alrededor de 183.850 
expediciones y 3.402.549,489 
kilómetros al año.

SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

El servicio de autobús amplía su recorrido 
con un punto de recogida en Kinépolis

El servicio de transporte a 
demanda para San Antonio de 
Benagéber ‘Bussab’ ha ampliado 
su recorrido en el mes de mayo 
con un nuevo de punto de re-
cogida. Desde el pasado 13 de 
mayo, el recorrido se amplía con 
un punto de recogida y llegada 
en el centro de ocio Heron City 

(Kinépolis). Este nuevo itinera-
rio estará habilitado los sábados 
en las franjas horarias de 8 a 10 
horas y de 17 a 21 horas. 

El servicio municipal de trans-
porte es gratuito y los usuarios 
deben realizar una reserva antes 
de las 18 horas del día anterior a 
su utilización.

El servicio de transporte a 
demanda para San Antonio de 
Benagéber ‘Bussab’ ha ampliado 
su recorrido en el mes de mayo 
con un nuevo de punto de re-
cogida. Desde el pasado 13 de 
mayo, el recorrido se amplía con 
un punto de recogida y llegada 
en el centro de ocio Heron City 

(Kinépolis). Este nuevo itinera-
rio estará habilitado los sábados 
en las franjas horarias de 8 a 10 
horas y de 17 a 21 horas. 

El servicio municipal de trans-
porte es gratuito y los usuarios 
deben realizar una reserva antes 
de las 18 horas del día anterior a 
su utilización.

Talleres y representaciones teatrales 
en ‘Vive tus parques’ hasta el 24 de junio

Uno de los autobuses que circulan por la comarca.
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3.000 euros per sol·licitar serveis 
de prostitució prop dels col·legis
El ple aprova l’inici d’una ordenança per sancionar la prostitució 
com a forma de violència sexual i considerar-la activitat il·lícita
RIBA-ROJA DE TÚRIA
REDACCIÓ | L’Ajuntament de 
Riba-roja redactarà una orde-
nança municipal per a l’abolició 
de la prostitució que contempla 
normes de conducta en l’espai 
públic i sanciona amb multes 
econòmiques aquelles que afa-
voreixen la demanda i el consum 
de prostitució. 

L’aplicació de l’ordenança 
s’estendrà als espais, construc-
cions i elements com les vies pú-
bliques de tota índole del terme 
municipal, el mobiliari urbà, els 
edifi cis públics, centres educa-
tius i culturals, els ornaments 
naturals o artifi cials, les ins-
tal·lacions provisionals col-loca-
des per a esdeveniments, com a 
mercats itineraris, concerts, ex-
posicions culturals, les façanes 
dels edifi cis públics o privats 
–inclosos les porxades i els por-
tals- o els vehicles estacionats 
en la via pública, entre altres. 
A més, es podrà aplicar a totes 

aquelles persones que troben al 
terme municipal, al marge de la 
seua situació jurídica, adminis-
trativa i estiguen o no empadro-
nades al municipi.

Les infraccions lleus com-
portaran sancions d’entre 500 
a 750 euros per als infractors, 
com col·locar, repartir, divulgar 
o difondre publicitat que pro-
moga, afavorisca o fomente el 
consum i/o mercat de la prosti-
tució, així com el turisme sexual 
quan utilitze l’espai públic o els 
elements que l’integren. Seran 
responsables els qui executen 
materialment la mateixa, a més 
dels anunciants. 

Infraccions greus
Les infraccions greus es deli-
miten a aquelles consistents a 
sol·licitar, negociar o acceptar 
serveis sexuals retribuïts, realit-
zar qualsevol activitat de caràc-
ter sexual en l’espai públic en 
diners o en espècie, col·laborar 

amb els demandants de serveis 
sexuals en tasques de vigilància, 
ajudar o alertar sobre la presèn-
cia d’agents de l’autoritat, a més 
d’afavorir o promoure el con-
sum de prostitució. Aquestes in-
fraccions se sancionaran d’entre 
751 i 1.500 euros. 

Finalment, es consideraran 
infraccions molt greus aquelles 
que es duguen a terme en espais 
públics a menys de 200 metres 
de distància de centres docents 
o educatius, llocs situats a men-
ys de 200 metres de d’un acte 
públic de naturalesa cultural, 
festiva o lúdica, amb afl uència 
de públic, i, fi nalment, els punts 
que impliquen una major vul-
nerabilitat per a les persones en 
situació d prostitució. Les san-
cions oscil·laran entre els 1.501 i 
3.000 euros en total.  Les infrac-
cions molt greus prescriuran als 
tres anys, les greus als dos anys 
i, fi nalment, les lleus prescriu-
ran als sis mesos.

RIBA-ROJA DE TÚRIA

Els polígons de Riba-roja reben una nova 
subvenció de quasi un milió d’euros

Llum verda a les dues residències 
públiques amb 120 places a Pacadar

Miquel Navarro desplega el seu ‘Territori humà’ al Castell
L’artista de Mislata, Miquel Navarro, va ser l’encarregat d’inaugurar el passat 26 d’abril una retrospec-
tiva de la seua obra on conviuen les grans ciutats creades amb zinc, terracota i alumini amb dibuixos 
i serigrafi es de guerrers lluitant i un paisatge escultòric inèdit de l’albufera. L’exposició restarà oberta 
al públic a l’Espai d’Art Contemporani El Castell fi ns al pròxim 3 de setembre de dimarts a diumenge. 

L’Ajuntament ha rebut de 
l’IVACE  994.643 euros per a 
la millora dels polígons indus-
trials. Les obres es duran a ter-
me al llarg dels pròxims mesos. 
El Polígon Logístic València ha 
rebut 498.095 euros es desti-
naran a la instal·lació de mar-
quesines identifi catives de les 
parades, habilitar noves zones 
d’equipament esportiu biosa-
ludables/calistenia, a més d’un 
reasfaltat de les vies principals 

i la senyalització horitzontal de 
tots els vials, amb delimitació 
dels espais d’aparcament i de la 
zona d’espera dels camions. Mas 
de Baló ha rebut 165.516 euros 
que es destinaran a construir 
la rotonda que afecta diversos 
sectors, la instal·lació de mar-
quesines identifi catives i la ins-
tal·lació d’equipament esportiu. 
Els sectors 13 i 14 rebran 165.516 
euros cadasqun per a zones ver-
des o marquesines d’autobús.

Les dues noves residències 
per a majors i per a persones 
amb diversitat funcional, amb 
un total de 120 places, a Paca-
dar han obtingut llum verda. La 
Conselleria d’Igualtat ha emés 
un informe positiu a la viabilitat 
tècnica previ a la construcció del 
complex sociosanitari que per-
metrà invertir un total de 23,2 
milions d’euros. 

El pla preveu tres anualitats, 
en 2023 es duran a terme in-
versions de 5,8 milions d’euros, 
mentre que en 2024 s’executa-
ran obres i projectes per altres 
8,7 milions i, en 2025 s’inverti-
ran els restants 8,7 milions. 

A l’edifi ci de la residència de 
majors estan previstes sales 
d’estar-convivència i d’activi-
tats, unitats de cures amb con-

trol mèdic i infermeria, a més 
d’unitats de convivència i ma-
gatzems de llenceria i de bol-
quers. 

La residència per a persones 
amb diversitat funcional tindrà 
un bany accessible de necessi-
tats especials i sis sales.

La zona de Pacadar acollirà, 
també, un centre de salut, una 
àrea de rehabilitació i un punt 
d’ambulàncies Samu en 2.000 
metres quadrats cedit a la Con-
selleria de Sanitat, que ha comu-
nicat  al departament de salut de 
Manises, en règim de concessió, 
que no prorrogarà el contracte 
de gestió que fi nalitza el 7 de 
maig de 2024. Aquest departa-
ment atén els pacients dels mu-
nicipis de Riba-roja i Loriguilla 
dins de Camp de Túria.
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El Consorcio aprueba su plan de medidas antifraude 
El ente supramunicipal manifi esta la tolerancia cero frente al fraude e impartirá y desarrollará acciones 
formativas a sus propios empleados públicos en pro de favorecer una cultura ética de buena gobernanza 

LLÍRIA
REDACCIÓ | El Consorcio 
Valencia Interior ha aprobado 
su propio plan de medidas an-
tifraude y el desarrollo de accio-
nes formativas a los empleados 
públicos del CVI para su infor-
mación y concienciación y fa-
vorecer así una cultura ética de 
buena gobernanza. Es un requi-
sito indispensable para ejecutar 
las actuaciones fi nanciadas con 
fondos europeos. El documento 
se compromete a tener toleran-
cia cero frente al fraude y man-
tener la integridad institucional.

Este documento es necesario 
para todas aquellas entidades 

que hayan recibido ayudas del 
Plan de Recuperación, Transfor-
mación y Resiliencia (PRTR) fi -
nanciadas con fondos del Meca-
nismo para la Recuperación y la 
Resiliencia (MRR). La fi nalidad 
es garantizar y declarar que los 
fondos correspondientes se han 
utilizado de conformidad con las 
normas aplicables, en particu-
lar, en lo que se refi ere a la pre-
vención, detección y corrección 
del fraude, la corrupción y los 
confl ictos de intereses.

EL CVI se compromete con 
ello a estructurar medidas anti-
fraude de manera proporciona-
da y en torno a cuatro elementos 

clave: la prevención, la detec-
ción, la corrección y la persecu-
ción del fraude.

Durante la asamblea, cele-
brada en el aula ambiental de 
la planta de tratamiento de re-
siduos de Llíria, también se ha 
aprobado el expediente de mo-
difi cación de créditos del pre-
supuesto en vigor. Esta modifi -
cación se fi nancia con cargo al 
remanente líquido de tesorería 
del ejercicio anterior por impor-
te de 7.613.063 euros. 

Inversión en las plantas de 
tratamiento y ecoparques
La principal inversión que se va 

a realizar es el proyecto de actua-
lización y mejora de las líneas de 
selección de materiales aprove-
chables de las plantas de trata-
miento de Llíria y Caudete de las 
Fuentes, con 961.533 euros, la 
compra de composteras de 500 
litros con 445.000 euros para 
ampliar el proyecto de compos-
taje doméstico o la compra de 
maquinaria para los residuos de 
poda en la planta de Caudete. En 
cuanto al servicio en los ecopar-
ques, el CVI invertirá 300.000 
euros en la informatización de 
los ecoparques y 70.000 euros 
más en mejorar la seguridad de 
los mismos.

“
El Consorcio se 
compromete 
a estructruar 
medidas en la 
prevención, la 
detección, la 
corrección y la 
persecución del 
fraude
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La ‘Coca de Matança’ premiada en el concurs Ciutat d’Oliva
La ‘Coca de Matança’, de Victor Vicente Navarro i Mónica Navarro del Restaurant Casa Granero de Se-
rra, ha guanyat el segon premi de la quarta edició del Concurs de Coques Tradicionals i Creatives ‘Ciutat 
d’Oliva’. La proposta elaborada pel restaurant de Serra té com a protagonista absoluta la papada ibèrica 
que cobreix per complet la coca amb anisetes i en la qual s’han emprat a més fabetes i alls tendres.

Axí serà el primer hotel a la Calderona
L’establiment ‘eco’ i ‘smart’ obrirà les seus portes al públic en setem-
bre amb 14 viles ubicades en la parcel·la del conegut xalet de l’Amor
SERRA
P. GUZMÁN |  El primer hotel 
de la Calderona obrirà les seues 
portes el pròxim mes de setem-
bre amb el nom de Serra Nature 
Eco Smart Hotel. 

En ple parc natural, l’establi-
ment turístic comptarà amb 14 
viles independents amb piscina i 
chill out situades en la parcel·la 
del conegut xalet de l’Amor de 
Serra.

L’empresa Serra Nature Cal-
derona ha realitzat una presen-
tació per als veïns a la Casa de 

la Cultura de Serra en la qual ha 
vist la llum la primera fase del 
projecte, ja que està previst una 
futura ampliació.

Tal com ha avançat a Infotúria 
Martín de Oleza, promotor del 
projecte al costat de Pedro Que-
rol, l’hotel serà ecològic, sosteni-
ble i intel·ligent. “Es tracta d’un 
hotel singular, està tot automa-
titzat i s’ha cuidat al mil·límetre 
el disseny que s’adapta a l’entorn 
natural. Tota l’aigua es reutilitza 
i l’energia s’obté mitjançant pa-
nells solars”. 

Quant a l’entorn, en la noves 
zones enjardinades es plantaran 
espècies autòctones i s’inclourà 
la Jara de Cartagena, en perill 
d’extinció, dins del projecte de 
recuperació en el qual participa 
l’Ajuntament de Serra.

Segons els seus promotors, 
l’hotel estarà integrat al poble i 
fomentarà el desenvolupament 
de la comarca de Camp de Túria.

En la zona superior, el disseny 
contempla un espai comú amb 
piscina i terrassa, ofi cines de 
l’hotel i una sala de reunions. 

Les Festes Patronals de Serra 
en honor a Sant Josep i la Mare 
de Déu dels Àngels que es cele-
bren a Serra a principis d’agost 
han estat declarades festa d’inte-
rés turístic local de la Comunitat 
Valenciana per la Generalitat. 

Les celebracions, que daten 
del segle XVII, estan molt arre-
lades al municipi i  tenen com a 

dies grans l’1 i 2 d’agost amb les 
tradicionals cercaviles de clava-
ris i clavariesses i les processons 
de la nit. L’acte de l’ofrena de 
fl ors a la Mare de Déu, el diu-
menge previ al 2 d’agost, és un 
dels actes més emotius i marca 
l’inici del calendari festiu al cos-
tat de la presentació de la Regina 
de les festes. 

La confraria de la Mare de Déu 
dels Àngels es va fundar el

 1698, encara que existeixen 
documents que acrediten la 
veneració a la Mare de Déu i 
enguany es commemora el 75 
aniversari de la imatge de Sant 
Josep per part de la confraria de 
Sant Josep i la Creu, de més re-
cent creació.

Les festes patronals ja són d’interés turístic

SERRA

La plaça La Primitiva obri l’aparcament 
de pagament soterrani amb 23 places

El nou aparcament soterrani 
de la plaça de la S.M. La Primi-
tiva amb capacitat per a 23 ve-
hicles ha obert les seus portes 
de 7:30 a 23 hores de dilluns a 
diumenge. 

El pàrquing compta amb accés 
intel·ligent mitjançant la lectura 
de matrícula i el pagament es 
farà de manera electrònica per 
una senzilla aplicació. 

Segons les tarifes aprovades, 
la primera hora d’estaciona-
ment costarà 1,50 euros i deprés 
a 0,05 cèntims el minut. 

L’aparcament té eixida peato-
nal a la plaça S.M. La Primitiva i 
accesible al carrer Collaet.

L’Ajuntamnent de Serra ha 
creat en els últims dos anys vora 
150 places d’aparcament al nucli 
urbà, 115 d’elles de manera gra-
tuïta i continua estudiant noves 
zones a altres llocs del municipi 
que siguen susceptibles de con-
vertir-se en aparcament i inten-
tar així donar un millor servei a 
la ciutadania..

Amb l’apertura d’aquest nou 
espai a la plaça de La Primiti-
va, des del consistori es pretén 
“continuar incentivant el con-
sum als nostres comerços locals 
creant places més prop dels seus 
establiments”, segons ha mani-
festat l’alcaldessa Alicia Tusón.

Un veí de Serra ja explota una primera 
parcel·la del banc de terres per 10 anys

El banc de terres de Serra co-
mença a donar els primers fruits 
per a recuperar les xicotetes ex-
plotacions agrícoles de les hor-
tes tradicionals de Tóixima i Ria 
i els conreus tradicionals com el 
cirerer, llimeres o l’olivera.

El primer contracte per un 
període de 10 anys es va signar 
el març per a una parcel·la que 
ja està en plena reactivació a 
l’horta històrica de Ria. Es tracta 
d’una explotació de 1.722 metres 
quadrats que la propiètaria va 
cedir al banc de terres que ges-
tiona l’Ajuntament i que conrea 
ja un veí de la localitat.

El banc de terres, que posa en 
relació els propietaris de terra 
en retrocés productiu amb les 
persones que tenen la voluntat 
de recuperar les terres, té ins-

crites 11 persones com a deman-
dants tant de dins com de fora 
del municipi.

Està prevista la formalització 
d’un nou contracte de sessió de 
terres i un altre més està prepa-
rat per a remetre a la pròxima 
reunió del Consell Agrari Muni-
cipal perquè valide la parcel·la. 

La posada en marxa del banc 
de terres s’emmarca dins les po-
lítiques que du endavant l’Ajun-
tament de Serra per a recuperar 
els usos tradicionals del terme 
municipal en la línia d’una ges-
tió forestal i agrícola sostenible. 
D’aquesta manera s’ha recupe-
rat el pasturatge i s’ha concedit 
també l’aprofi tament d’una zona 
de forest d’acord amb el Pla 
d’Ordenació Forestal que té re-
dactat el consistori.
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Visita de les famílies franceses de Saint Germain Laprade
Les famílies franceses de Saint Germain Laprade han visitat Nàquera seguint la tradició des que es va 
signar l’agermanament entre tots dos municipis fa gairebé tres dècades. El comitè d’Agermanament que 
dirigeix Pepa Martínez Rovira i diversos regidors de les corporacions va rebre les famílies que han passat 
uns dies a fi nals del mes d’abril passat acompanyats per les famílies naqueranes que els acullen.
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L’Ajuntament executa les obres del 
clavegueram al Peucal i els Trencalls
El consistori naquerpa ha invertit més de 500.000 euros en la 
millora de la xarxa de sanejament en les dues urbanitzacions
NÀQUERA
REDACCIÓ | El clavegueram  
de Nàquera a poc a poc va pre-
nent forma a les urbanitzacions 
de Nàquera amb l’execució de 
les obres de ‘El Peucal’ que es 
van iniciar a fi nal del mes d’abril 
i que segueixen a bon ritme.

Aquesta primera actuació 
per a millorar la xarxa de sane-
jament té un valor de més de 
140.000 euros, pero no és l’úni-
ca que es farà en la xarxa de sa-
nejament .

La urbanització ‘Els Tren-
calls’ i el carrer Canonge Manuel 
Pérez seran els  següents punts 
a rebre les excavadores en les 

pròximes setmanes. En aquest 
cas, el cost ascendeix a prop de 
375.000 euros pel que l’obra 

serà més duradora que la prime-
ra encara que s’espera complir 
amb els terminis acordats.

CAMP DE TÚRIA

Les Trobades d’Escoles en Valencià 
reuneixen 5.000 veïns de la comarca

Prop de 5.000 persones s’han 
donat cita en la Trobada d’Esco-
les en Valencià de Camp de Tú-
ria que ha acollit l’Eliana, entre 
el 29 d’abril i el 7 de maig. Una 
trobada organitzada per la Coor-
dinadora pel Valencià Camp de 
Túria–Escola Valenciana i que, 
sota el lema ‘Recuperem el verd 
amb Carme Miquel’, ha comptat 
amb una àmplia participació de 
centres educatius, professorat, 
alumnat, famílies i activistes de 
la comarca. L’acte central es va 
iniciar amb una cercavila amb 
la participació de la Jove Muixe-
ranga de València, la Colla A 
Contratemps Vilamarxant, la 
Unió Musical de l’Eliana, l’As-
sociació La Llauradora, Terra-
trèmol Batucada-Músiques del 
Túria i la Colla de dolçainers del 
Camp de Túria-Consolat de Mar. 
A la plaça d’Europa van tindre 
lloc els parlaments de benvingu-
da i els més de 50 tallers lúdics 
organitzats per centres educa-
tius i associacions culturals.

La jornada va comptar amb 
les actuacions de l’Escola Coral 
de l’Eliana, la Banda Juvenil 
de la UME, el Cor de l’Eliana i 
l’agrupació musical Dissonants. 

El plat fort va arribar de la mà 
del grup El Diluvi, que va posar 
a saltar el públic amb la cançó 
ofi cial de les Trobades 2023 ‘Te-
rra que no oblida’. La nit va tan-
car amb el sopar de germanor, 
seguit d’un Correfocs a càrrec de 
la Penya El Coet Bufat.

A la trobada va acudir la pre-
sidenta d’Escola Valenciana, 
Alexandra Usó; l’alcalde de 
l’Eliana, Salva Torrent; Vicen-
ta Tasa, de l’AVL; el secretari 
autonòmic de Cultura, Ximo 
López, representants editorials, 
sindicals, institucionals i d’enti-
tats socials i culturals de la co-
marca.

En el marc de les Trobades 
s’ha celebrat el Premi Sambori, 
la Trobada Musical amb la par-
ticipació dels centres públics 
de l’Eliana, Llíria, Bétera, Olo-
cau-Gàtova, la Pobla, Vilamar-
xant i Riba-roja i l’exposició 
‘Carme Miquel: una mestra del 
País’. Per a tancar aquesta edi-
ció, Pep Gimeno ‘Botifarra’ va 
presentar ‘Ja ve l’aire’, una re-
copilació de cançons de treball 
en clau femenina amb temes de 
melodies tradicionals i cants de 
treball.

Obres de clavegueram al terme municipal de Nàquera.

JUEVES 18 DE MAYO 
Taller de experimentación con la 
pintura con edades de 6 a 11 años 
en la biblioteca municipal. 

VIERNES 19 DE MAYO
Taller de cómic para jóvenes desde 10 
años en la Zona Joven. 

SÁBADO 20 DE MAYO
Campeonato de Ping Pong. Organiza: 
Concejalía de Juventud. 

JUEVES 1 DE JUNIO 
Taller  de paisajes con tizas. 

VIERNES 2 DE JUNIO 
19 horas. Club de lectura en la 
biblioteca municipal. 
17:30 horas. Taller de cómic para 
Jóvenes desde 10 años en la Zona 
Joven. 

JUEVES 8 DE JUNIO 
18horas. Taller de Lettreing. Organiza: 
Concejalía de Juventud.

VIERNES 9 DE JUNIO 
18 horas. Escape Room para niños 
desde los 12 años en el Espai Jove. 

VIERNES 9 Y 10 DE JUNIO 
Actividad de Orientación y seguridad 

en montaña. El 9  de junio  de 17 
a 20 horas. nociones básicas de 
orientación en el edificio cultural de 
Vinyes. El día 10 salida a la montaña, 
jornada práctica de seguridad en 
montaña. Salida a las 9:30 horas. 
desde el edificio de Vinyes.  

SÁBADO 10 DE JUNIO
18 horas. Campeonato de Fifa en el 
edificio de vinyes. 

JUEVES 15 DE JUNIO 
Taller de pintar camisetas para niños de 
6 a 11 años en la biblioteca municipal. 

VIERNES 16 DE JUNIO 
18:30 horas. Visita teatralizada. ¿Sabes 
como hacer un aeropuerto para las 
abejas?  Salida desde el edificio de 

Vinyes. Para  público familiar con 
edad mínima de 3 años. 
18 horas. Taller de Lettreing en el 
Espai Jove. 

JUEVES 22 DE JUNIO
18 horas. Taller de letras con goma 
eva para niños con edades de 6 a 11 
años en la biblioteca  municipal. 

VIERNES 23 DE JUNIO 
19:30 horas. Humor amarillo para 
jóvenes desde los 11 años. 

MIÉRCOLES 28 DE JUNIO
Taller de fabricación de horchata para 
adultos. 

JUEVES 29 DE JUNIO 
Humor amarillo para familias. 

 agenda
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BÉTERA

Bétera, nuevo municipio protegido 
contra la Violencia de Género 

El Ayuntamiento de Bétera se 
ha unido a la Red de Municipios 
protegidos contra la Violencia 
de Género de la Diputación de 
Valencia y al mismo tiempo ha 
fi rmado un convenio con el Mi-
nisterio del Interior para la in-
corporación de la Policía Local 
al Sistema de Seguimiento Inte-
gral en los casos de Violencia de 
Género, conicod como VIOGEN, 
reforzando así la protección de 
las víctimas de violencia machis-
ta en la localidad.

Los agentes especializados en 
materia de mujer y violencia de 
género podrán gestionar cada 
caso concreto, realizando una 
valoración de riesgo y actuali-
zando cada situación. Una labor 
que supone un seguimiento más 
personalizado y una acción más 
directa con las víctimas.

El objetivo es que la Policía 
comparta con la Guardia Civil el 
seguimiento y control de las víc-
timas para aumentar la protec-
ción a las mujeres y sus familias.

Detingut el presumpte autor de 
14 robatoris en cotxes estacionats

La Guàrdia Civil, en el marc de 
l’operació ‘BABAU’, ha detingut 
a un home de 44 anys que come-
tia furts en vehicles estacionats 
en carrers de Bétera poc transi-
tats i poca visibilitat.

La investigació va començar 
quan els agents van tindre co-
neixement de la comissió de 
diversos delictes de furts en in-
terior de vehicles en la localitat.

El detingut aprofi tava el des-
cuit dels propietaris en tancar 
els vehicles fi ns a esbrinar com 
es trobava obert i sostraure els 
objectes de valor. A més, l’autor 

dels fets prenia mesures de segu-
retat per a no ser identifi cat i no 
alçar sospites dels transeünts.

A través dels serveis establits 
i de les gestions efectuades per 
la Guàrdia Civil, en col·labora-
ció amb Policia Local de Bétera, 
s’ha pogut esclarir 14 fets delic-
tius. L’operatiu va culminar amb 
la detenció per un delicte conti-
nuat de furts en interior de ve-
hicles i una requisitòria judicial.

Les diligències han sigut en-
tregades en el Jutjat de Primera 
Instància i Instrucció Número 4 
de Llíria.

La biblioteca municipal am-
plia su horario durante las épo-
cas de exámene. Del 2 de mayo 
al 7 de julio la Sala de Estudio 
estará abierta de 9:30 a 00:00 
horas ininterrumpidamente de 
lunes a viernes. 

La biblioteca ofrece a los usua-
rios de esta sala un horario es-
pecial y ampliado, conexión a 
internet, conexión de equipos 
portátiles a la red eléctrica y co-
lecciones de obras de referencia 

destinadas a su consulta. 
Desde hace años la Biblioteca 

ofrece este servicio en época de 
exámenes, tanto en enero como 
en mayo, mes en el que los veci-
nos y vecinas de Bétera además 
preparan la prueba PAU de ac-
ceso a la Universidad ofreciendo 
así mayores posibilidades a los 
jóvenes beterenses para que no 
tengan la necesidad de salir de 
Bétera para preparar sus exáme-
nes.

La biblioteca municipal abre hasta 
la medianoche hasta el 7 de julio

Alianza ‘gastro’ con Vimercate
El proyecto GastroEU desplaza una delegación beterense de 30 
vecinos hasta el pueblo italiano conocido por su patata Oreno
BÉTERA
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Bétera, a través de su Ofi ci-
na de Fondos Europeos, lidera 
el proyecto europeo GastroEU 
junto a la población italiana de 
Vimercate. Un proyecto que pre-
tende crear un espacio de comu-
nicación y promoción de la cul-
tura gastronómica mediterránea 
entre el Ayuntamiento de Bétera 
y la Comune de Vimercate para 
crear un hermanamiento, pro-
duciendo un intercambio de co-
nocimientos y experiencias en el 
campo gastronómico.

Bétera organizó en marzo el 
primer evento con 30 vecinos 
de Vimercate que disfrutaron 
de un programa en torno a los 
productos como la naranja y en 
el que participaron empresarios 
vinculados al sector agrícola. 
Ahora, una delegación beteren-
se se ha desplazado a Vimercate 
para conocer su gastronomía en 
la que destaca su patata Oreno 
con actividades de promoción de 
este producto junto al chef Paolo 
Fumagalli.

La delegación beterense parti-

cipó en dos almuerzos que pre-
pararó la Escuela de Cocina y 
Restauración ENAIP Vimercate. 

Durante las jornadas visitaron 
el barrio Oreno, participaron en 

un encuentro con productores 
locales y asistieron al Circolo 
Culturale Orenese para la pre-
sentación de la Fiesta Tradicio-
nal de la Patata de Oreno.

El beterense Andreu es corona com a campió de la Lliga 
El beterense Andreu, al costat dels seus companys Puchol II, Álvaro i Hilari de l’equip que patrocina 
l’Ajuntament de la Pobla de Vallbona s’han coronat com a campions de la Lliga CaixaBank en el trinquet 
de Pelayo. Amb una victòria de 60-45 el de Bétera i el seu equip han treballat intensament per a alçar-se 
amb aquest títol en un trinquet abarrotat que ha clamat amb la victòria dels de roig.
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El polígon rep 165.000 euros per a 
la compra dels terrenys del pàrquing

L’IVACE ha atorgat 165.516 
euros a l’Ajuntament d per a 
realitzar actuacions de millora 
del polígon dins d’un projecte de 
750.000 euros. Aquest projecte 
permetrà l’adquisició de 10.000 
m2 on es construirà el futur pàr-
quing municipal, recinte que 
també albergarà un centre amb 
servei de caixer automàtic, bús-
ties postals, sales de reunió i 

àrea de paqueteria intel·ligent, 
entre altres. L’acció també durà 
a terme la prolongació del ca-
rril de ciclovianants fi ns al camí 
dels Yesares, facilitant l’accés al 
polígon a través d’aquestes vies. 
La substitució dels senyals iden-
tifi catius de carrers i reparació 
de voreres, embornals i vorades 
completen les accions a realitzar 
abans de desembre.

Les inversions municipals se centraran en l’asfaltat de camins i 
carrers i en l’enllumenament i senyalització en les urbanitzacions
VILAMARXANT
REDACCIÓ |  L’ultim ple de 
l’Ajuntament de Vilamarxant de 
la legislatura ha aprovat un pres-
supost de 9.218.788 euros per a 
2023. Una xifra que suposa un 
increment de més de 450.000 
euros respecte al de l’any passat.

Els representants del Partit 
Popular i de Ciudadanos van 
votar a favor d’aquests comptes 
que creixen 9 per cent en relació 
als de fa un any, mentre que els 
regidors dels grups municipals 
del  PSPV i Compromís per Vila-
marxant van votar en contra.

Els comptes municipals su-

posen un increment d’un total 
de 459.979,11 euros de despesa 
corrent i serveis, que se centren 
principalment en les millores 
que es duran a terme al municipi 
de Vilamarxant en breu espai de 
temps.   

El nou contracte de recollida 
de residus i neteja viària, l’in-
crement dels subministraments 
de llum o gas, entre altres, i el 
servei de consergeria de la Bas-
sa Barreta per a oferir assistèn-
cia a tots els turistes del paratge 
de les Rodanes seran algunes de 
les millores que s’hi presentaran 
prompte. 

Les principals inversions que 
es presenten en els comptes 
anuals del consistori per a aquest 
any se centraran en l’adequació i 
asfaltat de camins i carrers per a 
completar la tercera fase, pres-
supostat en 148.000 euros.

L’enllumenat i senyalització 
de les urbanitzacions del terme 
municipal, valorat en 67.000 
euros, la construcció de la sen-
da adaptada, pressupostada en 
70.000 euros, i la millora del 
cementeri municipal, valorat en 
48.000 euros, són unes altres de 
les inversions previstes d’execu-
tar amb el nou pressupost.

Concentracions de funcionaris de 
Justícia per a exigir millores laborals

CSIF ha dut a terme, al costat 
de la resta de sindicats impul-
sors de la vaga de funcionaris de 
Justícia (CCOO, STAJ i UGT), 
concentracions en els diferents 
partits judicials de la Comunitat 
per a exigir millores pel col·lec-
tiu.

La Central Sindical Indepen-
dent i de Funcionaris (CSIF) 
explica que la falta d’una nego-
ciació efectiva per part del Mi-
nisteri està provocant que “cada 
dia que passa augmente el re-
tard en la tramitació de procedi-
ments judicials i tinga lloc l’ajor-
nament de judicis i vistes, la 
qual cosa suposa un perjudici”.

CSIF destaca que la falta de 
voluntat negociadora del Go-
vern pot ocasionar que la vaga 
s’amplie, ja que a partir del 22 
de maig està convocada de ma-
nera indefi nida la vaga, i el 25 

del mateix mes hi haurà una 
gran manifestació a Madrid.

Els sindicats han registrat 
en Moncloa una carta dirigida 
al president del Govern em-
plaçant-li a que autoritze una 
oferta econòmica que recone-
ga les funcions que realitzen 
els funcionaris, i a negociar el 
contingut dels projectes de llei 
d’Efi ciència. Els funcionaris 
exigeixen una millora salarial 
que es duria a terme a través del 
concepte ‘Complement general 
del lloc’, una retribució bàsica 
lligada a les funcions que real-
ment realitzen. Aquesta circum-
stància permetria elevar el sou 
al col·lectiu independentment 
de la comunitat autònoma en la 
qual treballen així com la nego-
ciació del contingut de les lleis 
d’efi ciència per a transformar 
l’Administració de Justícia.

L’últim ple de la legislatura aprova 
un pressupost de 9 milions d’euros

DIVENDRES 19 DE MAIG
17 hores. Partida de Pilota. Trinquet 
Municipal.

DISSABTE 20 I 21 DE MAIG
17 hores. Futbol. Camp de futbol.

DIUMENGE 21 DE MAIG
10:30 a 11:30 hores. Programa 
d’activitats ambientals: ‘Una 

manera senzilla d’aromatitzar la 
casa’. Alberg Bassa Barreta.

DIVENDRES 26 DE MAIG
17 hores. Partida de pilota.Trinquet 
Municipal.

DISSABTE 27 DE MAIG
9 hores. I Motor Fest Vilamarxant. 
Exposició: ‘El cor del motor’. Av. 

Poliesportiu.

DISSABTE 27 DE MAIG
19 hores. Mostra de ball: ‘València 
és Música’. Grup de danses i 
pastorets de Vilamarxant. A la 
Replaça.

DISSABTE 27 DE MAIG
22 hores. Sarsuela ‘Taronges de 

Corbera’ de Alberto Martín. Pavelló 
multiusos. Organitza: Unió Artística 
Musical de Vilamarxant i Quadre 
Artísticde Vilamarxant.

DIUMENGE 28 DE MAIG
10:30 a 11:30 hores. Programa 
d’activitats ambientals ‘L’Àguila 
cuabarrada’ amb Manolo Ambou.
Alberg Bassa Barreta.

 agenda
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Vilamarxant

Més de 800 alumnes de Primària participen en ‘L’Escola Canta’
Els alumnes del col·legi Horta Major de Vilamarxant han format part d’un cor de més de 850 escolars 
de Primària i Educació Especial de 17 centres de la comarca de Camp de Túria i de Paterna que han in-
terpretat la cantata ‘La missió de Robi’, acompanyats per la Banda UDP Llíria-Camp de Túria-Serrans 
al pavelló Pla de l’Arc de Llíria dins del projecte educatiu de caràcter musical i escènic ‘L’Escola Canta’.
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Pepa Cano, elegida presidenta de 
la JLF por sexto año consecutivo 

Pepa Cano Navarro continuará 
siendo la presidenta de Junta 
Local Fallera (JLF) de Benagua-
sil. Así se aprobó por unanimi-
dad en la reunión celebrada con 
los representantes de las diez co-
misiones falleras del municipio. 
Cano, que afronta su sexto man-
dato consecutivo al frente de la 
JLF, agradeció la confi anza de-
positada en ella y aseguró seguir 
trabajando junto con las comi-

siones falleras y el Ayuntamien-
to.
El encuentro de las entidades 
festivas contó con la presencia 
del alcalde de Benaguasil, Ximo 
Segarra, y la concejala de Fallas, 
Ana Aleixandre. 
La reunión sirvió también para 
presentar a los nuevos compo-
nentes de la Junta Local Fallera, 
así como a los nuevos presiden-
tes de la comisiones falleras.

La Fiscalía archiva la denuncia de 
Millorem contra el Ayuntamiento

La Fiscalía ha archivado la 
denuncia interpuesta por Mi-
llorem Benaguasil contra el al-
calde Ximo Segarra por posible 
fraccionamiento de contratos y 
malversación. Con este archivo, 
el consistorio cree que “se pone 
de manifi esto una vez más que 
Vicente Valls instrumentaliza 
las denuncias con fi n electoral, 
pero que éstas son vacías”. En 
un comunicado, explican que el 
último intento de cargar contra 
el Ayuntamiento de Benaguasil, 
ha vuelto a caer en saco roto al 
“no haberse detectado una ac-
tuación desviada, ni mucho me-
nos de corrupción”.

Este fallo de la Fiscalía se une 
a otros por los cuales también 
se archivaron las denuncias del 
partido de la oposición “en una 
constante que se ha repetido a lo 

largo de los años de mandato del 
equipo de gobierno, en los que el 
portavoz de Millorem ha pues-
to en duda cualquier actuación 
municipal para intentar sacar 
rédito político, y para desgastar 
al equipo de gobierno, como ya 
lo intentara con Stephane So-
riano, cuya causa también fue 
archivada sin que a Valls haya 
pedido disculpas”.

Desde el gobierno municipal 
han mostrado su satisfacción 
con el decreto de archivo de la 
fi scalía y han lamentado que, 
“durante la legislatura Valls se 
haya dedicado a interponer de-
nuncias y demandas carentes 
de otro fundamento que no sea 
manchar el buen nombre de 
Benaguasil y atacar desde la di-
famación y la mentira y que no 
han prosperado”.

La popular Pujà a la Montieleta 
se celebrará el 23 de septiembre
El Circuito de Carreras Populares de la Diputación de Valencia 
arranca este mes de mayo con 13 pruebas y una media maratón 
BENAGUASIL
REDACCIÓ |  La vigesimocuar-
ta edición del Circuito de Carre-
ras Populares de la Diputació de 
València ha arrancado en mayo 
con la 10k Ciutat de Torrent y se 
prolongará hasta el sábado 14 de 
octubre, fecha en que se correrá 
la p10k Vall de Segó. El torneo 
consta de 13 pruebas, entre ellas 
dos 15k y una media maratón.

El circuito provincial de run-
ning viajará el 20 de mayo a 
L’Horta Nord, con la celebración 
de la 15k Villa de Massamagrell. 
En junio se correrán la nocturna 
de la playa de Gandia y la Volta a 
Peu de Sedaví, el 3 y 24 de mayo.

El mes de julio se iniciará con 
la 10k de Godella (sábado 1) y fi -
nalizará el 29 en Camp de Túria 
con la Volta a Peu de L’Eliana. 
En agosto hay fi jadas tres de las 
pruebas más arraigadas la 10k 
Villar del Arzobispo, el Fondo 
Internacional 15k de Siete Aguas 
y la Vuelta Popular a Utiel .

El circuito regresará al Camp 
de Túria el 23 de septiembre con 
la decimosexta Pujà a la Mon-
tieleta de Benaguasil y el 1 de 
octubre se correrá la Pujada al 
Castell de Xàtiva. 

Las dos últimas pruebas serán 
la media maratón del kaki L’Al-
cúdia, que llegará a su octava 
edición el 8 de octubre, y la 10k 
Vall de Segó, que cerrará la tem-
porada de carreras populares de 
la Diputación el 14 de octubre.

En el circuito pueden inscri-
birse hombres y mujeres a par-
tir de 18 años en las categorías 
junior, promesa, senior y vetera-
nos A, B y C. 

La Diputación de Valencia ob-
sequiará a todos los participan-
tes que completen al menos seis 
de las carreras del circuito, que 
repartirá 70 trofeos y premios en 
metálico individuales y para los 
clubs que aporten un mayor nú-
mero de corredores al circuito.

Edició de la Pujada a la Montieleta de 2021.

La Runcáncer recauda 1.200 euros para la investigación
Los vecinos de Benaguasil han vuelto a demostrar su solidaridad en la marcha del circuito Runcáncer ce-
lebrada el 13 de mayo en el municipio. La prueba ha logrado sumar 1.2000 euros para la aecc destinados 
a la investigación contra el cáncer gracias a la venta de dorsales y camisetas. En el evento han colaborado 
la Asociación Amas de Casa Tyrius de Benaguasil, los Festeros 2023 y CBE Emilio Benaguasil. 

VIERNES 19 DE MAYO
10 horas. Jornada Informativa para 
‘Prevenir riesgos de posibles timos 
por vía digital’ . Centro Joven 

SÁBADO 20 DE MAYO
Benafest Workout. Centro Deportivo 
Hidrotermal
18 horas. Teatro Musical y Familiar 
‘Charlie y la fábrica de Reciclaje’.
Auditorio.

DOMINGO 21 DE MAYO
18 horas. Café Teatro familiar ‘A vore 
com lliguem açò’. Auditorio.

MIÉRCOLES 24 DE MAYO
17:45 horas. Cuenta cuentos. 
Biblioteca.

VIERNES 26 DE MAYO
16:30 horas. Donación de Sangre. 
Casal Major.

SÁBADO 27 DE MAYO
17:30 horas. Ruta de la Naturaleza e 
História.

MIÉRCOLES 31 DE MAYO
17:45 horas. Cuenta cuentos.
Biblioteca. 
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Emilia Gómez, Borja Granero y Kilian 
Garrido, los nombres de los 180 años
Casinos distingue a los profesores Isabel Murgui, David Marco, al 
investigador Luis Villar y al exconcejal fallecido Vicente Sanchis
CASINOS
REDACCIÓ | El pueblo de Ca-
sinos cumple 180 años y para 
celebrar su independencia de 
Llíria ha reconocido a sus veci-
nos que han destacado por su 
trayectoria profesional o su la-
bor social. El Ayuntamiento de 
Casinos otorgó,  de la mano del 
alcalde Miguel Navarré,  las dis-
tinciones con motivo de las cele-
braciones del 180 aniversario de 
la segregación de Casinos. 

Este año las distinciones al 
mérito deportivo han recaído en 
Emilia Gómez, raquetista retira-
da de 94 años y que fue una pe-
lotari  referente a nivel nacional 
desde los años cuarenta y en el 
futbolista Borja Granero Niñe-
rola que milita en las fi las del CD 
Castellón. Antes de recalar en el 
club castellonense ha jugado en  
el Racing de Santander o en De-
portivo La Coruña. 

Las distinciones al mérito edu-
cativo han reconocido la labor 
de dos profesores que marcaron 
la vida académica de varias ge-
neraciones de Casinos a lo largo 
de los años 50, 60 y 70: Isabel 
Murgui Gabarda y David Marco.  

Además, se ha otorgado la 
distinción a la trayectoria acadé-
mica al trombonista de la loca-
lidad Kilian Garrido Usach, que 
ha ganado la medalla de oro y el 
Primer Premio en la categoría 

de música contemporánea en los 
World Classical Music Awards 
de 2022. Luis Villar Pérez, in-
vestigador del CSIC, y especia-
lista en la fl ora pirenaica, ha 
recibico la distinción a la trayec-
toria profesional.  

En el mismo acto, la familia 
de Vicente Sanchis Gabarda re-
cogió la distinción al mérito cí-
vico a título póstumo concedida 
al que fuera concejal durante 12 

años y teniente alcalde durante 
cuatro (hasta 2019). Además de 
esta distinción, Sanchis Gabarda 
tendrá una calle con su nom-
bre en el municipio, tal y como 
ha acordado por unanimidad la 
corporación municipal. 

La celebración culminó con un 
concierto de la Unión Musical 
Casinense, una cena popular y la 
actuación de la orquesta Máxi-
ma en el nuevo recinto ferial.

LLÍRIA

Aqualia ejecuta las obras de mejora en 
la red de abastecimiento de agua potable

Aqualia trabaja en las obras 
de mejora de la red de abaste-
cimiento de agua de Llíria, en 
el ámbito de la urbanización del 
acceso a Puiglis desde la CV-25.

Según ha explicado el respon-
sable del Servicio Municipal de 
Agua de Llíria, Vicente Crespo 
“esta nueva conducción, de 271 
metros de longitud, permitirá 
alimentar a varias urbanizacio-
nes del municipio desde una 
segunda toma, sin ampliar los 
abonados, y por tanto, mante-
niendo las dotaciones actuales y 

futuras para el casco urbano de 
Llíria. Todo ello es  posible gra-
cias a la colaboración del Ayun-
tamiento de Llíria”. 

Con las actuaciones previstas, 
se dará un paso más en la mo-
dernización de la red de agua del 
municipio. Dicha obra supone 
una continuidad a la conducción 
de diámetro 250mm instalada 
en la urbanización Puiglis du-
rante el año 2007, tal y como re-
coge el Plan director de abasteci-
miento del año 2001, aprobado 
por el Ayuntamiento de Llíria. 

Sara Peñalver  
restaura el mural del 
Guernica de Casinos

El artista local de Casinos Sara 
Peñalver ha llevado a cabo los 
trabajos de restauración de la 
fachada de la plaza del mercado 
donde se exhibe el popular Ger-
nica. En el año 1982 un grupo de 
vecinos del municipio de Camp 
de Túria pintaron una réplica 
de la obra de Picasso y desde el 
Ayuntamiento de Casinos se ha 
decidido restaurarla para que 
perdure por más tiempo en las 
mejores condiciones. El cua-
dro fue pintado en el año 1937 
y alude al bombardeo de Ger-
nica, ocurrido el 26 de abril, y 
es el testimonio del horror que 
supuso la Guerra Civil española. 
La réplica se puede visitar en la 
plaza del Rosario en la antigua 
cisterna o el antiguo edifi cio de 
la comunidad de regantes de la 
localidad.

El CSIF alerta de falta de material en 
las urgencias y en quirófanos del Arnau 

 El sindicato CSIF ha alertado 
de la falta de material en urgen-
cias y quirófanos del hospital 
Arnau de Vilanova, en Valencia, 
carencias que ha provocado el 
malestar de los profesionales 
que trabajan en el centro y que 
difi cultan la realización de curas 
y operaciones, y ha exigido su 
reposición.

La Central Sindical Inde-
pendiente y de Funcionarios 

(CSIF) también advierte de los 
problemas de lavandería en un 
departamento de salud que se 
extiende desde Valencia hasta el 
Rincón de Ademuz. Fuentes de 
la Conselleria de Sanidad han 
informado que es algo “pun-
tual”, ya que se han producido 
algunas “roturas de stock”, pero 
“no ha afectado a los pacientes 
ni a la actividad asistencial” y el 
problema “está solucionado”.



maig 2023 19Publicitat

Si estás ya pensando en el verano 
ven al centro comercial EL OSITO. 
En el espacio único de compras y 
ocio de l’Eliana encontrarás toda 
la ropa de baño para hombre, mu-
jer y niño de la nueva temporada 
y todos los complementos y acce-
sorios de moda a los mejores pre-
cios para sacar el máximo partido 
a las jornadas estivales de playa 
o piscina. Y también todo para tu 
terraza o jardín. Sin salir de El 

OSITO podrás disfrutar de los tra-
tamientos de estética y peluquería 
para ponerte a punto antes de las 
vacaciones. En El OSITO también 
hay espacio para que compartas 
tu tiempo de ocio con la familia o 
amigos. Las  terrazas al aire libre 
de los establecimientos de hoste-
lería del centro comercial son la 
mejor opción para tus almuerzos, 
comidas o cenas durante los me-
ses de verano. 

TODO PARA 
DISFRUTAR DEL 

VERANO TE ESPERA 
EN EL OSITO

GÁTOVA
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‘El árbol de la vida’ de Marines 
suma 13 nuevos ejemplares
Las familias de los bebés nacidos en 2022 han participado con la 
plantación de árboles en la calle San Vicente del municipio
MARINES
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Marines celebró el pasado 6 
de mayo, coincidiendo con el Día 
de la Madre, una nueva planta-
ción de ‘El árbol de la vida’. Un 
total de 13 niños nacidos en el 
año 2022 plantaron su árbol y 
colocaron su placa conmemo-
rativa a lo largo de la calle San 
Vicente. Faltará un árbol que se 
plantará en Marines Viejo junto 
a dos más del año pasado para 
que los vecinos de esa parte del 
municipio puedan disfrutar de 
‘El árbol de la vida’. 

Esta iniciativa municipal se 
inició en el año 2019 cuando 
cada clase del colegio público 
Castillo del Real  plantó su pro-
pio árbol. Tras la pandemia en 
2021 se plantaron 14 fi cus. 

En 2022 la calle Túria fue la 
protagonista que acogió la plan-
tación de 17 ejemplares, uno por 
cada recién nacido en el año 2021.
“Iniciativas como esta apuestan 
por la concienciación de los más 

pequeños en el cuidado del me-
dio ambiente. Un emotivo reco-
nocimiento que además verán 
crecer como ellos mismos”, ha 
indicado la alcaldesa de Mari-
nes, Lola Celda.

MARINES

El Ayuntamiento de Marines or-
ganizó el pasado 5 de mayo la ca-
rrera solidaria del circuito  Run-
cáncer de la AECC. Gracias a la 
colaboración de vecinos y veci-
nas, el municipio colaborará con 
la lucha contra esta enfermedad 
con 1.307 euros. 

Un centenar de personas se 
han movido contra la enferme-
dad como #UnSoloCorazón. 
Una marcha no competitiva de 
5 kilómetros de recorrido que 

ha reunido a todas las franjas de 
edad con un único objetivo: co-
laborar contra el cáncer y ayudar 
en la investigación.

Este 2023 es el segundo año 
en el que el municipio colabora 
en la iniciativa para recaudar 
fondos contra esta enfermedad 
participando en el Circuito de 
carreras Runcáncer. Marines ha 
demostrado una vez más su so-
lidaridad con las personas que 
más lo necesitan.

La marcha del Runcáncer recauda 
más de 1.300 euros en Marines

Familias participantes en la plantación de árboles.
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La Iberfesta torna a Olocau amb 
una boda ibera el 10 i 11 de juny
L’il·lustrador Ángel Sánchez Molina és el dissenyador del cartell 
basat en els personatges que apareixen en els vasos d’Edeta
OLOCAU
REDACCIÓ |  L’edició 2023 de 
la Iberfesta Olocau comptarà, 
un any més, amb un complet i 
variat  programa d’actes per a 
continuar sent l’esdeveniment 
de referència dels amants de la 
cultura ibera.

Durant el dissabte 10 i el diu-
menge 11 de juny, el municipi 
acollirà una cita molt esperada 
per a veïns i visitants.   Així, el 
dia 10, a les 11 hores, arrancarà 
la Iberfesta amb la inauguració i, 
a les 11:30, tindrà lloc la primera 
recreació històrica de ‘La Lle-
genda de Nauiba’: la Boda Ibe-
ra’. Les següents es realitzaran 
dissabte a les 21:30 hores, amb 
el Ritual funerari iber, i diumen-
ge a les 11:30, amb la Gran des-
fi lada, i la cerimònia i el banquet 
funerari o ‘silicernium’.  

Al llarg de les dues jornades, 
es podrà gaudir de diferents 
activitats, com la ‘Fireta dels 
Ibers’, els tallers didàctics d’ar-
queologia experimental o la Bi-
blioteca Infantil del Museu de 
Prehistòria de València. Tam-
bé tornarà ‘Les cinc proves de 
Nauiba’, el circuit de teatralitza-
cions participatives.  

El servei de visites guiades 
al Puntal dels Llops oferirà dos 
horaris (dissabte a les 18:00 ho-
res i diumenge a les 9:30) per a 
aquells que desitgen conéixer el 

jaciment i la col·lecció museo-
gràfi ca de la Casa de la Senyoria 
romandrà oberta per a poder 
veure la seua exposició.  

L’alcalde d’Olocau, Antonio 
Ropero, ha explicat que  l’ob-
jectiu d’aquesta nova Iberfesta 
és “consolidar-la com una cita 
assenyalada en el calendari d’es-
devenimentstant de la comarca 
del Camp de Túria com de la 
província”. Per a aconseguir-ho, 
“s’ha elaborat un programa d’ac-
tivitats que manté la tradició, 
que conserva tots els elements 
que fan de la Iberfesta una ce-
lebració única, i que està pensat 
perquè tots gaudim d’un cap de 
setmana molt especial en el qual 
recordarem el nostre passat i les 
nostres arrels”. 

L’encarregat de dissenyar el 
cartell anunciador en aquesta 

ocasió, ha sigut Ángel Sánchez 
Molina, il·lustrador i conserva-
dor del Museu de Prehistòria de 
València, que va ser el creador 
dels primers cartells de la Iber-
festa entre 2013 i 2018.  

Per a la realització del car-
tell, Sánchez s’ha basat en les 
diferents representacions de 
personatges de la cultura ibera 
(entre els quals es troba el gue-
rrer Nauiba) que apareixen en 
els vasos d’Edeta, trobats en el 
jaciment del Tossal de Sant Mi-
quel de Llíria. Concretament, les 
referències es poden observar en 
el ‘Càlat de la Dansa’ i en el ‘Vas 
dels Guerrers’. A més, amb l’estil 
triat per a plasmar aquestos mo-
tius s’ha volgut cridar l’atenció 
dels grups familiars per a acos-
tar la història del Puntal dels 
Llops als més xicotets.

OLOCAU

Les arts escèniques prenen el carrer 
amb el Festival Olocau d’Orella

El Festival Olocau d’Orella, 
organitzat per l’Ajuntament i la 
plataforma ‘El Sitio de las Pala-
bras’, ha inundat cinc llocs amb 
encant  del municipi amb espec-
tacles d’arts escèniques a càrrec 
de la narradora catalana Mon 
Mas, l’actor aragonès Oswaldo 
PAI amb els seus ‘Cuentos Colo-
rados’ i l’espectacle ‘Cuentos de 
la lengua fl oja’, la poeta, escrip-
tora i veïna d’Olocau i la com-
panyia burgalesa Jean Philippe 
Kikolas. 

La poesia va inundar els ca-
rrers amb l’espectacle itinerant 
‘Poesia als balcons’. Els poetes 
Miguel Sánchez Santamaría, 
Iris Almenara i Begonya Pozo, 
juntament amb la companyia 
Feriafónica (Jesús Ge, director 
del festival junt a Mar Benegas,  
i Antonio José Iglesias), es van 

encarregar d’acostar i portar a 
cada racó del poble preciosos 
poemes recitats de manera ma-
gistral. 

Aquesta primera edició del 
festival d’arts escèniques va 
arrancar a la Plaça Major amb 
la Fira d’intercanvi de llibres i 
la penjada de poemes, una ini-
ciativa que va atraure majors i 
xicotets per a compartir els seus 
contes, novel·les i per a expres-
sar el seu talent poètic. 

Com a cloenda de la intensa 
jornada cultural que es va dur 
a terme, va tindre lloc al Pati de 
la Casa de la Senyoria la Vetlada 
artística, un esdeveniment en el 
qual els protagonistes de les ac-
tuacions del festival es van unir 
amb el Cor de ‘La Melodia’, el 
Taller de Teatre de la localitat i 
altres veïns d’Olocau. 

La ‘Setmana de la Gent Gran’ torna amb èxit

Després de quatre anys d’atu-
rada des de l’última edició, la 
Setmana de la Gent Gran ha tor-
nat a Olocau amb una destacada 
participació i un gran èxit d’aco-
llida.  Entre el 22 d’abril i el 3 de 
maig, el majors del municipi han 
gaudit d’actes culturals, com la 
comèdia ‘Balada de los tres ino-
centes’ que va congregar 140 
persones a la Casa de la Cultura i 
la visita guiada a la Casa-Museu 

Benlliure i al Museu de Belles 
Arts de València; d’una excur-
sió per la ‘Ruta del Vino’ i per 
Almansa en la qual van partici-
par 52 persones; d’un concurs 
de rebosteria que va omplir la 
Llar dels Jubilats; i d’un menjar 
i d’un berenar de germanor per 
a jubilats.  

Els actes, organitzats per 
l’Ajuntament d’Olocau a través 
de la Regidoria de Sanitat i Ser-

veis Socials i per l’Associació de 
Jubilats, es van desenvolupar en 
un ambient de gran cordialitat. 

L’alcalde Antonio Ropero va 
destacar el “magnífi c resultat 
que han tingut totes les pro-
postes” i va agrair a la regidora 
Olga Brínquez i al president de 
l’Associació de Jubilats, Amador 
Martínez, “el seu treball per a 
aconseguir un excel·lent progra-
ma d’activitats”.

Enllaç íber a Olocau en l’edició de l’any 2022.
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LORIGUILLA

El Ayuntamiento habilita un paso peatonal en la 
CV-374 y una placeta en la calle Blasco Ibáñez

El Ayuntamiento de Loriguilla 
está llevando a cabo durante los 
últimos meses varias obras en 
espacios públicos  destinados a 
mejorar las infraestructuras, la 
imagen del pueblo y también la 
calidad de vida de los vecinos. 
Entre las últimas actuaciones 
fi gura un acceso para peatones 
en la CV-374, en la rotonda de la 
entrada del municipio, para me-
jorar la seguridad vial.

También se ha construido una 
nueva placeta en la calle Blasco 
Ibáñez y se ha instalado mobilia-

rio urbano como bancos, sombra 
y vegetación y se han adecenta-
do y ornamentado los parques y 
zonas verdes del municipio.

Además han concluido la re-
modelación del paseo Valencia y 
el soterramiento de la línea eléc-
trica de la plaza Mayor.

La Semana de los Mayores concluye 
con visitas a Requena, Denia y El Palmar

Las personasmayores de Lo-
riguilla han di sfrutado durante 
esta última semana de las acti-
vidades, talleres y excursiones a 
Requena, Denia y al Palmar  con 
motivo de la Semana de los Ma-
yores que pretende promover el 
desarrollo sociocultural de las 

personas mayores del municipio 
y potenciar su integración social.

Además, los participantes han 
recibido charlas sobre seguri-
dad, nutrición y salud y han dis-
frutado de almuerzos, comidas y 
cenas amenizadas por actuacio-
nes musicales. 

La ‘Dansà del Jabalí’ llena de música y baile la plaza
La tradicional ‘Dansà del Jabalí’, en el que han participado 15 grupos de danses de distintos puntos de 
la provincia de Valencia. ha hecho vibrar a todo el pueblo. El Grup de Danses de Loriguilla organizó el 
evento que llenó la plaza del Ayuntamiento de color, música y baile el pasado 22 de abril.

Veinte vecinos desempleados trabajarán 
en la rama de jardinería y administración
El programa mixto de empleo y formación ET FORMEM de LABORA 
arranca en Loriguilla con una subvenciión de 250.000 euros
LORIGUILLA
REDACCIÓ | Una veintena de 
vecinos desempleados han ini-
ciado el programa mixto de em-
pleo y formación ET FORMEM, 
con el que 10 vecinos cursarán el 
certifi cado de profesionalidad de 
la rama de jardinería y otros 10 
el de administración.

Además de los certifi cados 
de profesionalidad, durante los 
meses que dure el programa los 
participantes realizarán trabajos 
relacionados con sus áreas. 

El alumnado de jardinería 
llevará a cabo trabajos de man-
tenimiento en espacios verdes, 
mientras que las personas del 
certifi cado de la rama de admi-
nistración realizarán algunas 
tareas administrativas en los 
diferentes departamentos mu-
nicipales. Asimismo, recibirán 
formación complementaria en 
orientación laboral, alfabetiza-
ción informática, prevención de 

riesgos laborales y apoyo para 
la obtención del graduado en la 
ESO. 

De esta manera, los alumnos 
que han sido seleccionados para 
participar en este programa ob-
tendrán mayores oportunidades 
para su inserción laboral que le 
permitirá encontrar un trabajo 
y ganar un sueldo que mejore su 
calidad de vida.

Esta iniciativa se está llevan-
do a cabo gracias a una subven-
ción que la Generalitat Valen-
ciana, a través de LABORA, ha 
concedido al Ayuntamiento de 
Loriguilla por un importe total 
de 250.778,40 euros. Además 
de formar a 20 personas se han 
contratado a dos profesores, un 
administrativo y un director del 
programa.

Alumnios del programa de empleo ET FORMEM.

El polígono tendrá dos estaciones 
de recarga de vehículos eléctricos

El Instituto Valenciano de 
Competitividad Empresarial 
(IVACE) ha concedido al Ayun-
tamiento de Loriguilla una sub-
vención de 164.943,26 euros 
para mejorar y modernizar el 
área industrial. Una de las ac-
ciones que se pretende llevar 
cabo es la instalación de dos es-
taciones de recarga de vehículos 
eléctricos. Una de las estaciones 
será de carga rápida y funciona-
rá con conexión directa del ve-
hículo a la red de alimentación 
de corriente alterna con enchu-

fes mennekes de 100+100KW, 
mientras que la otra utilizará 
enchufes de 22+22KW.

Por otro lado, se plantará ve-
getación y se instalará mobilia-
rio urbano en las zonas ajardi-
nadas para los trabajadores en 
las horas de descanso y en las co-
midas. Por último, está previsto 
que se realice una señalización 
viaria horizontal, que incluirá la 
pintura de eje de calzada, seña-
les de ceda el paso, stop, pasos 
de peatones y cebrados de isle-
tas, y rotondas.
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CAMP DE TÚRIA

La UPCCA presenta su campaña 
‘Volver a respirar no es tan difícil’

La Unidad de Prevención de 
Conductas Adictivas (UPCCA) 
de la Mancomunitat Camp de 
Túria continúa con su campaña 
anual ‘12 meses, 12 lemas’ con 
el objetivo de concienciar sobre 
distintos hábitos perjudiciales 
para la salud.

Con motivo del Día Mundial 
Sin Tabaco que se celebra el 31 
de mayo, la campaña de este mes 
busca fomentar el abandono del 
tabaco por parte de las personas 
fumadoras bajo el lema ‘Volver a 
respirar no es tan difícil’. 

La Organización Mundial de la 
Salud (OMS) fi jó en el año 1987 
este día mundial para proclamar 
una campaña contra la ‘epide-
mia del tabaquismo’ y sus efec-
tos perjudiciales para la salud.

Bajo este lema, la UPCCA 
Camp de Túria pretende adver-
tir a las personas que fuman los 

riesgos a los que se exponen, ya 
sea fumando de forma ocasional 
o habitual. 

En el vídeo de la campaña re-
cuerdan que tras dejar de fumar 
aumenta la capacidad pulmonar 
de las personas en cuestión de 
meses y conciencian de otros 
benefi cios como la mejora de la 
respiración y la tos y la reduc-
ción de riesgos de sufrir enfer-
medades cardiacas o cánceres 
como el de boca, garganta, pul-
món o esófago.

Como la Unidad de Preven-
ción de Conductas Adictivas, la 
OMS recuerda cada año que “el 
consumo de tabaco es la princi-
pal epidemia prevenible a la que 
se enfrenta la comunidad sani-
taria”, por ello este mes de mayo 
quieren mostrar que solo se está 
a un paso de volver a respirar 
adecuadamente.

La Mancomunitat, en la Feria de Comercio de Riba-roja
La Mancomunitat Camp de Túria ha participado en la Feria de Comercio de Riba-roja de Túria. Durante 
todo un fi n de semana los visitantes que han aprovechado para apoyar y comprar en el comercio local 
han podido conocer en primera persona todos los servicios gratuitos que se ofrecen en la comarca. Em-
pleo, formación, innovación digitalización, proyectos europeos y juventud, entre otros muchos.

La oficina de innovación comarcal 
ofrece servicios gratuitos y asesoría
La Mancomunitat Camp de Túria atiende a comercios e industrias 
con la colaboración de la Agencia Valenciana de la Innovación (AVI)
CAMP DE TÚRIA
REDACCIÓ | ¿Tienes un ne-
gocio y quieres digitalizarlo? La 
ofi cina de innovación de la Man-
comunitat ofrece servicios y ase-
soramiento gratuitos a los co-
mercios y emprendedores. Con 
la colaboración de la Agencia 
Valenciana de Innovación, la ofi -
cina de innovación comarcal tie-
ne como línea de trabajo la inno-
vación y digitalización en Camp 
de Túria. Desde 2021 empresas, 
emprendedores, industria y co-
mercios han podido benefi ciarse 
de sus servicios, que incluyen 
mentoring y un call center. 

Al agente de innovación para 
el comercio y al de innovación 
industrial de la Mancomunitat 
se sumó otro para el programa 
Túria Tech Transfer Project. 
Una apuesta por la continuidad 
de sus servicios y por iniciar 
nuevos proyectos de innovación.

Gracias al programa Túria 
Tech Transfer Projectse envían 
dos boletines mensuales de in-

formación sobre modernización 
digital, realizados por el centro 
tecnológico ITI y pudo realizar-
se el Túria Tech Transfer Day, 
el mayor evento de transferen-
cia de información e innovación 
para empresas, al que asistieron 
alrededor de 300 personas. 

Además, junto al Instituto 
Universitario Valenciano de In-
vestigación en Inteligencia Arti-
fi cial ha desarrollado una herra-
mienta con IA como sistema de 
recomendación para la interme-

diación laboral, oferta-demanda 
dentro del Portal de Empleo y 
Empresa de la Mancomunitat. 

La Ofi cina de Innovación lanzó 
el HUB de proveedores digitales 
y tecnología con toda la oferta 
digital (www.hubdigital.manco-
munitatcampdeturia.es/). Exis-
ten dos líneas para asesorarse 
sobre digitalización e innovación 
para comercios (672171385) e 
industria (627101488) y el co-
rreo innovacio@mancomunitat-
campdeturia.com.

Ofi cina de innovación comarcal de la Mancomunitat.
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RIBA-ROJA DE TÚRIA
ENTRENARANJOS INTERNATIONAL 
SCHOOL ofrece para julio un pro-
grama educativo estival de inmer-
sión lingüística en inglés, conju-
gando múltiples aprendizajes y 
actividades de ocio para los alum-
nos/as del colegio y para alumna-
do externo al centro.

El entorno natural y el trato cer-
cano y familiar de todo el perso-
nal del centro, crean un ambiente 
ideal para que vuestros hijos e 
hijas se diviertan y disfruten con 
todas las actividades del curso de 
verano mientras evolucionan en la 
competencia lingüística en inglés.

Actividades y 
metodología
Nuestro programa de verano está 
marcado por el dinamismo y la ac-
ción.

El objetivo es motivar a los alum-
nos para que sean activos y prota-
gonistas de sus propios aprendiza-
jes. Apostamos por el aprendizaje 
por disfrute e invitamos a las niñas 
y niños a participar y a disfrutar de 
las numerosas actividades y expe-
riencias que ofrece Entrenaranjos 
Summer School.

Todos los componentes del equi-
po docente son bilingües, altamen-

te cualifi cados, con gran
capacidad para dinamizar las 

clases y muy implicados en el pro-
yecto.

Cada semana del Summer School 
tiene una temática asignada y, par-
tiendo de ella, se desarrolla el pro-
yecto de trabajo globalizado con 
diversas actividades y talleres.

La jornada está dividida en se-
siones de 45 minutos aproximada-
mente, lo que nos permite desarro-
llar muchas actividades diferentes 
a lo largo del día.

Cada día, en la primera sesión de 
la mañana se realizan las activida-
des deportivas y los juegos dirigi-
dos al aire libre, aprovechando que 
la temperatura ambiente del exte-
rior no es muy elevada.También, 
dedicamos a diario una sesión para 
la realización de las tareas de vera-
no, cuadernos de repaso y refuer-
zo, lectura…

Además, a lo largo de la semana, 
nos divertiremos con las sesiones 
dedicadas a la música, los talleres 
de ciencias y arte, sesiones de cine, 
clases de inglés tematizadas, talle-
res sensoriales para los más pe-
queños y nuestro tradicional Top 
Chef.
Y por supuesto… ¡¡¡ Nos bañare-
mos todos los días en la piscina!!!

Los contenidos, las actividades 

del curso y los diferentes talleres 
son adaptados a las edades de los 
grupos para potenciar la partici-
pación, la autonomía personal y 
favorecer el desarrollo integral de 
los niños y niñas.

Todas las actividades se realiza-
rán en inglés, a excepción del re-
fuerzo de competencias básicas de 

lengua y matemáticas y las sesio-
nes de “Homework”.

Usos de las piscinas
La hora del baño es uno de los mo-
mentos del día más esperado y dis-
frutado por los niños.

El centro dispone de dos pisci-
nas: una en el edifi cio de Educa-

ción Infantil (con muy poca pro-
fundidad) y otra en el edifi cio de 
Educación Primaria. Ambas pis-
cinas están ubicadas en recintos 
cerrados con sistemas de seguri-
dad para controlar el acceso de los 
menores.

Como medida de seguridad, el 
uso de la piscina se realiza por 
turnos sin mezclar grupos. Cada 
grupo/clase tiene su tiempo dia-
rio especifi cado en el horario se-
manal, garantizando el número 
reducido de niños en la piscina. 
Todos los turnos de piscina están 
supervisados por varios docentes 
y el personal especialista.

Como servicio extra, el centro 
ofrece un Curso intensivo de Na-
tación, con una clase diaria, para 
los alumnos que quieran aprender 
a nadar o mejorar su técnica. El 
carácter lúdico de las clases ayu-
da a los niños a familiarizarse con 
el medio y a disfrutar mientras 
aprenden a nadar.
· Los principales aspectos trabaja-

dos en el curso de natación son:
· Familiarización con el medio 
acuático y disfrute de las sesiones.
· La respiración
· La fl otación
· Propulsión y desplazamientos 
con material y sin él
· Saltos

OCIO Y PARENDIZAJE EN LA ESCUELA DE VERANO DE JULIO
‘SUMMER SCHOOL 2023’ DEL COLEGIO ENTRENARANJOS

HORARIO Y FECHAS
Del 26 de Junio al 31 de Julio 

Contratación por semanas 
(sucesivas o alternas)

Horario
 de 9 a 17 horas (día completo) 
o de 9 a 13 horas (sin comedor)

Horario extra de mañana: 
7:30 a 9 horas

Horario extra de tarde: 
17 a 19 horas
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Al finalizar el curso de natación, 
la  amilia recibe un informe sobre 
la evolución del niño/a.

Las instalaciones
Aulas con amplios ventanales que 
aportan iluminación natural y ga-
rantizan la correcta ventilación.
· Climatización en todas las clases.
· Patios diferenciados por edades.
· Piscina en el edificio de la escue-
la infantil.
· Piscina en el edificio de Prima-
ria/Secundaria
· Campos de fútbol, pistas de 
basket, areneros.
· Pabellón deportivo cubierto.
· Pinada con zona de picnic.
· Comedores diferenciados por 
etapas.

Centro intensivo de 
español
El centro ofrece a los alumnos 
internacionales la posibilidad de 
realizar un curso intensivo de Es-
pañol durante el Summer School 
para ayudarles en el progreso de 
aprendizaje de la lengua española. 
Las fechas del curso están detalla-
das en el anexo de tarifas.

El curso se desarrollará con una 
sesión diaria de 45 minutos en el 
horario de mediodía. El carácter 
práctico y dinámico de las clases 

ayudará a los alumnos a interiori-
zar la nueva lengua creando mu-
chas situaciones de comunicación 
y aprendizaje.

Curso intensivo de 
competencias lingüísticas 
y matemáticas
Además del tiempo diario desti-
nado a la realización de tareas de 
verano y/o cuadernos de refuerzo, 
el centro oferta un curso intensivo 
de competencias lingüísticas en 
castellano y matemáticas. Las fe-
chas del curso están detalladas en 
el anexo de tarifas.

El curso va dirigido a alumnos 
y alumnas de E. Infantil, Primaria 
y ESO y se desarrollará con una 
sesión diaria de 45 minutos en el 
horario de mediodía.

En el caso de los niños de E. In-
fantil se realizará un refuerzo in-
tensivo de lectoescritura, cálculo y 
conceptos matemáticos.

En el caso de los alumnos de 
Primaria y Secundaria se hará un 

repaso de los contenidos de las 
asignaturas de Lengua española y 
Matemáticas, teniendo en cuenta 
el nivel educativo al que pertenece 
cada estudiante.

Taller de danza
Para los alumnos y alumnas de E. 
Infantil, E. Primaria y E. Secunda-
ria que lo deseen, el centro ofrece 
un taller de danza donde practi-
carán divertidas coreografías. Las 
fechas del taller de danza están 
detalladas en el anexo de tarifas.

El taller de danza se desarro-
llará en dos sesiones semanales 
de 45 minutos en el horario de 
mediodía. Se recomienda llevar 
ropa deportiva y calzado cómodo 

para favorecer la libertad de mo-
vimientos y evitar lesiones.

Taller de chino
El taller de Chino es otra de las 
actividades extra de las que los 
alumnos/as pueden disfrutar. Con 
actividades dinámicas y divertidas 
los niños/as tendrán una toma de 
contacto con el idioma y los carac-
teres propios de dicha lengua. Las 
fechas del curso están detalladas 
en el anexo de tarifas.

El curso va dirigido a alumnos y 
alumnas de E. Infantil, Primaria y 
ESO y se desarrollará con dos se-
siones semanales de 45 minutos 
en el horario de mediodía.

Top chef
En el taller de Top Chef los alum-
nos disfrutarán de las clases de 
cocina dirigidas por los cocineros 
del centro, en las que aprenderán, 
además de deliciosas recetas culi-
narias, consejos sobre alimenta-
ción y hábitos saludables.

La actividad Top Chef se llevará 
a cabo en dos sesiones semanales 
en el horario de mediodía. Las fe-
chas del curso se encuentran deta-
lladas en el anexo de tarifas.

Comedor
En el momento de la comida se 
desarrollan muchos aprendizajes 

que marcarán el desarrollo del 
niño. El contacto con nuevos sa-
bores y texturas, la ampliación de 
gustos y preferencias y el afian-
zamiento de hábitos saludables 
y buenas costumbres ayudarán a 
los niños y niñas a crecer sanos y 
a desarrollar estilos de vida salu-
dables.

El centro dispone de servicio de 
comedor escolar con cocina pro-
pia.

El departamento de alimenta-
ción elabora menús equilibrados 
y saludables de acuerdo con las 
necesidades nutricionales de los 
alumnos en cada etapa (menús 
diferenciados por etapas), con po-
sibilidad de adaptarlos en casos 
especiales (intolerancias, alergias, 
dietas especiales…).

Además, con el fin de acercar 
a los alumnos de otras culturas y 
conocer su gastronomía, durante 
el curso de verano hay días inter-
nacionales con menús típicos de 
otros países.

Los niños siempre están super-
visados y atendidos por los docen-
tes durante el tiempo de comedor. 
Los alumnos del 1er ciclo tienen 
un espacio habilitado para la sies-
ta una vez finalizada la comida.

Transporte
Para facilitar el acceso al centro, 
disponemos de un servicio de 
transporte con varias rutas adap-
tables a las necesidades de cada 
familia.

El equipo de monitores de auto-
bús está formado por personal del 
centro.

Todos los vehículos cuentan 
con las pertinentes medidas de 
seguridad, incluyendo cinturones 
de seguridad instalados en cada 
asiento.

PARADAS 
ESPECIALES EN 
RIBA-ROJA DE 

TÚRIA, L’ELIANA 
Y SAN ANTONIO 
DE BENAGÉBER
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Exposició dels treballs del taller de ceràmica valenciana
El taller gratuït de ceràmica valenciana, organitzat per la regidoria de Cultura, ha fi nalitzat el passat 3 
de maig amb una exposició dels treballs dels quinze  alumnes amb l’argila, material molt utilitzat a la 
ceràmica valenciana.  Tere Sánchez, regidora de Cultura, desprès de la bona acollida d’aquesta activitat 
municipal ha manifestat que té previst posar-se a preparar un pròxim taller de ceràmica.
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La tempesta elèctrica provoca 
graus desperfectes al Castell
Un llamp ha causat danys en la instal·lació elèctrica i ha afectat a 
part de l’enllumenat elèctric del municipi i a algunes viviendes
BENISSANÓ
REDACCIÓ | La tempesta elèc-
trica que es situà als voltants del 
municipi de Benissanó el passat 
13 de maig, descarregà sobre les 
15 hores un llamp que ha causat 
greus desperfectes en tota la ins-
tal·lació elèctrica del Castell. 
Els danys, segons han informat 
fonts municipals, també han 
afectat part de l’enllumenat elèc-
tric del municipi i la megafonia 
utilitzada per als bans. 

En algunes vivendes del muni-
cipi també s’han ocasionat ava-
ries en aparells elèctrics.

Amparo Navarro, alcaldessa 
de Benissanó, ha declarat que 
des del mateix dia dels fets es-
tem damunt de l’assumpte i els 
tècnics municipals ja estan ava-
luant i veient la manera de solu-
cionar el problema dels desper-
fectes ocorreguts al Castell que 
bàsicament afecten la instal·la-
ció elèctrica”. 

En estos casos, ha afegit Am-
paro Navarro, “és molt difícil 
prevenir situacions derivades 

d’inclemències meteorològiques 
molt puntuals i extremes com 

l’ocorreguda el passat dissabte”. 
i que afectà al municipi.

BENISSANÓ

Éxit de la recreació històrica del 
segle XVI pels voltants del Castell

Durant el cap de setmana del 
29 i 30 del passat mes d’abril el 
municipi de Benissanó ha cele-
brat pels voltants del Castell la 
recreació històrica que repre-
senta l’entrada a Benissanó del 
rei francés, Francesc I, fet pre-
soner per l’emperador espanyol 
Carles V després de la batalla de 
Pavia l’any 1525. 

Tal com explica Rafa Navarro, 
regidor de Festes i Patrimoni, 
els actes han sigut tot un èxit 
d’assistència, tant pel que fa re-
ferència al volum de visites guia-
des al Castell, pel nombre de vi-
sitants i gent del poble que s’han 
acostat a vore esta recreació his-
tòrica i  campament militar del 
segle XVI. 

El jugador de bàsquet Josep Pérez, 
denunciat per agressió sexual

El jugador de Llíria Josep Pé-
rez va demanar aquest dimarts 
respecte a la presumpció d’inno-
cència després que el Tribunal 
Superior de Xustiza de Galícia 
confi rmara que li investiga per 
un presumpte delicte d’agres-
sió sexual. “Soc conscient del 
que s’està dient de mi. Demane 
màxim respecte a la presumpció 
d’innocència i confi e plenament 
en la justícia”, va assenyalar en 
un missatge en les seues xarxes 
socials.

Nascut en la ciutat edetana, 
Pérez va culminar la seua forma-
ció en la pedrera del Barça, club 
en el primer equip del qual va 
arribar a debutar i amb el qual 
va participar en alguna trobada 
de l’Eurolliga.

Després de començar la tem-
porada a Islàndia, va recalcar en 
el MoraBanc Andorra i va aca-
bar la campanya a L’Horta Go-
della, el fi lial del València Basket 
en la LEB 2.

El club de la Fonteta va as-
segurar haver sigut coneixedor 
“ara” de la denúncia per una 
“suposada violació mesos arre-
re”. L’entitat apunta en el seu 
comunicat que condemna “tot 
tipus de violència”, que desco-
neix els fets i es reafi rma en la 
seua confi ança en la justícia.

La denúncia va ser formula-
da el passat 15 de febrer, tres 
setmanes abans que recalara al 
València, i els fets haurien suc-
ceït el 10 de gener, després d’un 
partit de l’Andorra a Orense.

LLÍRIA
Entrada principal del Castell de Benissanó.
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GIMNÀSTICA

+ ESPORT

La gimnasta de la Pobla 
de Vallbona i del club de 
gimnástica de Riba-roja 
de Túria Mireia Martí-
nez ha aconseguit al cos-
tat del conjunt nacional 
de gimnàstica rítmica la 
medalla d’or en la clas-
sificació general i la me-
dalla de plata en la final 
de cinc cércols de la Copa 
del Món a Portimão (Por-
tugal). Amb una puntua-
ció total de 64.500 en el 
concurs complet, Espan-
ya, es va pujar al podi per 
damunt d’Itàlia i l’Azer-
baidjan. A més, en la fi-
nal de l’exercici mixt, a 
selecció que entrena Ale-
jandra Quereda va acon-
seguir el cinqué lloc.

POLIESPORTIU

+ ESPORT

El poliesportiu munici-
pal El Canó de Llíria ha 
acollit l’acte central de 
la celebració del Dia de 
l’Esport 2023. La jorna-
da ha comptat amb la 
presència de la conselle-
ra d’Educació, Cultura i 
Esport Raquel Tamarit, 
l’alcalde de Llíria, Joan-
ma Miguel; el regidor 
d’Esports, Paco Gorrea; 
i el director de la Fun-
dació Trinidad Alfonso 
Juan Miguel Gómez. Al 
voltant de 500 persones 
han participat en les ac-
tivitats. Entre elles  els 
alumnes de Primària 
dels centres de la loca-
litat i els usuàris de les 
entitats de diversitat 
funcional com el Cen-
tre Ocupacional El Prat, 
Taller Pentagrama i Po-
dem. Tots ells han po-
gut practicar modalitats 
esportives com el pàdel, 
handbol, bàsquet, colp-
bol, datchbol, captura de 
la bandera i ground golf. 

El somni haurà d’esperar
EL  BÀSQUET LLÍRIA AMB DUES VICTORIES EN ELS PLAY-OFF ES 
QUEDA A LES PORTES DE L’ASCENS A LA LLIGA LEB PLATA 
REDACCIÓ | El Club Básquet 
Llíria s’ha quedat a les portes de 
tornar a LEB Plata desprès de 
completar una gran temporada. 
Els edetans, amb un balanç de 
dues victòries i una derrota als 
play-oiff d’ascens no va poder 
classificar-se per a la fase de mi-
llors segons després de ser su-
perats pel básquet average par-
ticular.
Els jugadors de Víctor Rubio van 
arrancar la fase d’ascens amb 
un il·lusionant triomf davant el 
Huelva Comerç Viridis, per un 

apretat resultat (75-77) en un 
encontre en que els valencians 
van resistir l’empenyiment dels 
amfitrions per a sumar el primer 
punt del playoff.
En la segona jornada, després 
d’una bona primera meitat, 
l’equip de Pla de l’Arc no va  po-
der mantindre el percentatge 
d’anotació i va ser superat per 
l’UE Mataró Homs. Un mar-
cador final de 71-87 davant el 
conjunt català en contra que 
condemnaria a l’equip en la di-
ferència de punts final. 

Carlos Cerdán va ser l’MVP del 
partit amb 30 de valoració.
En la tercera i última cita, els 
jugadors edetans van remun-
tar en un últim quart d’infart 
per a sumar el segon triomf de 
la fase d’ascens amb un ajustat 
marcador (70-73) davant CB 
Chantada. Una victoria que no 
va servir per a cumplir el somni 
de l’ascens, ja que la derrota dels 
catalans en l’altre encontre del 
dia va condemnar als edetans a 
la tercera i definitiva plaça en el 
seu grup.

KARATE
L’Ajuntament de Llíria ha 
oferit una recepció al Club 
Karate Llíria en reconeixe-
ment als resultats obtinguts 
al Campionat d’Espanya 
celebrat a Càceres. Jimena 
Rodenas s’ha proclamat sub-
campiona d’Espanya aleví de 
menys de 26 quilos i Miguel 
Cariñena va aconseguir la 
medalla de bronze en aleví 
per a menys de 34 quilos. 
Els dos s’havien proclamat 
campions de la Comunitat 
Valenciana. A més, s’ha re-
conegut a l’aleví Francisco 
Gil Alepuz, medalla de plata 
en el torneig autonòmic, i a 
la karateka de Llíria Alba Pe-
ñarrocha, que com a repre-
sentant del club de La Pobla 
de Vallbona es va penjar la 
plata en la categoria juvenil 
del campionat de la Comuni-
tat Valenciana.  



RIBA-ROJA DE TÚRIA

MAIG 202328 28 / / INFOESPORTS
actualitat poliesportiva

TRIATLÓ
+ ESPORT

El Club Triatló Riba-ro-
ja ha estat present en la 
10k Manises on Lucas Al-
veiro va aconseguir ser 
segon júnior i Alejandra 
Oliván tercera senior. A 
la Mediterránean Epic 
gran fondo tres finishers 
del club van completar 
els 218 quilòmetres.

Julia Font del Metaesport, 
campiona d’Espanya de trail
EL CLUB METAESPORT ACONSEGUEIX LA 
PRIMERA POSICIÓ PER EQUIPS EN DONES
REDACCIÓ | Julia Font i el Club 
Deportivo Metaesport han tor-
nat a fer història. L’equip de Ri-
ba-roja es va proclamar el passat 
16 d’abril campió d’Espanya en 
la modalitat de trail running dis-
putat a Lloret de Mar. 

L’atleta  de Fondeguilla va do-
minar l’etapa de 16 quilòmetres  
amb prop de 600 metres de des-
nivell des de l’inici fins al final, 
corrent amb la determinació ne-
cesària per a aconseguir el seu 
objectiu, demostrant un gran 
estat de forma.

La castellonenca va arribar a 
meta quatre minuts i deu segons 
per davant dels seus rivals, Lau-
ra Domene, també del CD Me-
taesport i María Ordóñez, sego-
na i tercera respectivament. 

L’atleta que entrena a les or-
dres de Toni Montoya al Metaes-
port només havia realitzat un 
entrenament específic de mun-
tanya i malgrat una caiguda en 
la qual es va veure superada per 
María Ordóñez, no es va rendir, 
va remuntar i en la mateixa recta 
d’arribada va recuperar la sego-
na plaça a l’esprint.

En la classificació per equips 
el conjunt de Riba-roja va ser 
clar vencedor per davant de CE. 
Penedès i de JAB Berga. “He po-
sat la meua marxa des de l’inici 

i he vist que era un d’eixos dies 
que et trobes bé”, va explicar la 
castellonenca, que, amb aquest 
triomf, s’assegura un lloc en la 
selecció espanyola per al Mun-
dial d’Innsbruck, encara que 
Font prefereix disputar-lo en la 
distància de marató.

Pel que respecta a la categoria 
masculina, l’equip del Camp de 
Túria va obtindre la quarta po-
sició en sub23 gràcies a la gran 
actuació d’Oscar Bou, just per 
davant de Guillermo Albert, Edi-
son va ser trenta-seté i Alex Juan 
quaranté.

Campionat universitari
El mateix mes d’abril, Laura Do-
mene va pujar al més alt del podi 
en la prova del 5.000 metres del 
Campionat d’Espanya Universi-
tari disputat a León. L’atleta del 
Metaesport va sumar el segon 
títol universitari que atresora en 
el seu palmarés juntament amb 
l’aconseguit en l’any 2022 sobre 
10.000 metres en aquest mateix 
campionat. Alex Ortiz va regis-
trar un temps d’1.54.34 en 800 
metres que suposa una bona car-
ta de presentació per a la tempo-
rada estival. Malgrat això es va 
quedar en semifinals, com tam-
bé ho va fer Lucia Santamaria en 
la mateixa distància.

BÀSQUET

L’entrenador del València Basket Rubén Burgos ha conquistat a Salamanca el seu primer títol de la Lliga Femenina 
en imposar-se en el segon partit de la final per 69-81 al Perfumerías Avenida de Salamanca. Les esportistes del club 
taronja, que acumulen en el seu palmarés els títols d’Eurocopa de 2021, la Supercopa espanyola de 2021 i la Super-
copa europea del mateix any, han sumat el campionat de lliga a les ordres del tècnic de Riba-roja. L’equip al complet 
ha sigut rebut pel president de la Generalitat, Ximo Puig, al Palau de la Generalitat després de la gesta.

ESCACS

El Club d’Escacs ‘Caste-
ll de Riba-roja’ estarà a 
partir d’ara els últims 
diumenges de cada mes 
al Parc Municipal Maldo-
nado a partir de les 11 ho-
res per a tots aquells que 
vulguen conéixer el club 
i començar a jugar. 

POLIESPORTIU

Maika Huelamo, mes-
tra del Club de Riba-roja 
H.C.Sport, ha aconseguit 
el seu primer Campionat 
d’Espanya i amb recom-
pensa 2 ors: Campiona 
d’Espanya Kick light i 
Campiona d’Espanya Li-
ght Contact -69kg.



Arranca la 
carrera por 
el voto



Per tot el 
que importa

Compromís Camp de Túria, una 
força de proximitat, garantia de 
gestió i bon govern

Camp de Túria

INMA RIERA
Benaguasil
1. Noves zones peatonals, 

espais verds, carrils bici, 
voreres amples.

2. Activitats d’ oci i cultura 
popular potenciant en tot 
moment el valencià.

3. Més punts de recollida RSU, 
més contenidors, programes 
de conscienciació , neteja 
dels camins, etc..

4. Obrir la transparència, per 
conèixer l’estat pressupostari 
i l’execució d’obres públiques.

CRISTINA ALEMANY
Bétera
1. Aigua barata i de gestió 

pública. 
2. Millora de carrers, voreres i 

fanals al nucli urbà. 
3. Pla d’habitatge social i 

lloguer jove. 
4. Serveis bàsics en les 

urbanitzacions no 
consolidades.

MIGUEL NAVARRÉ
Casinos
1. Posarem en marxa el Centre 

de Dia
2. Posarem en marxa el Museu
3. Més Tallers d’Ocupació
4. Transport a Demanda a 

l’Hospital de Llíria

ISABEL MONTANER
L’Eliana
1.Creació del Parc Públic de 

Vivenda.
2.Escola Pública d’Educació 

0-3, i programa específic de 
conciliació familiar.

3.Impuls de la 1ª Comunitat 
Energètica de l’Eliana.

4.Construcció del 2n Institut, 
un Nou Centre de Salut, 
Residència i Centre dia.

JOSEP VICENT GARCIA 
La Pobla de Vallbona
1. Facilitar el Lloguer de Vivenda 

per als Joves. 
2. Construir la Llar dels Jubilats. 
3. Exigir nou Centre de Salut  

d’Especialitats. 
4. Posar en marxa la carretera 

del camí de la Casa Blanca 
amb carril bici. 

JOANMA MIGUEL
Llíria
1.Pla d’Urbanitzacions, per 

dignificar-les i dotar-les de 
serveis bàsics

2.Convertir Ca Porcar en un 
Nou Espai Jove

3.Construcció del nou CEIP 
nº 3 i reclamar un CEIP nº4 
públic dins EDIFICANT

4.Fer un “Pla Renove” de tota 
la Ciutat de vials i voreres, 
carrer a carrer.

PAU ANDRÉS 
Sant Antoni de Benaixeve
1.Potenciar les energies 

renovables 
2.Infraestructures esportives i 

socials 
3. SAB més net i sostenible 
4.Donar suport a les 

associacions culturals.

SALUSTIANO DOMINGO
Serra
1.Seguiment i control del preu 

de l’aigua.
2.Creació Casa Taller i Escola 

Oficis.
3.Circuit de senderisme pel 

barranc.
4.Oficina d’atenció al major.

VORO GOLFE
Vilamarxant
1.Residència Majors, Escola 

d’Adults, Auditori i 
Aparcaments. EDIFICANT, un 
nou IES i un nou CEIP.

2. Promoció turisme sostenible, 
comerç local i l’activitat 
empresarial.

3.Incrementarem el suport 
econòmic, material i humà 
a les associacions locals i 
clubs.

4. Impuls dels Serveis Socials.

JOSÉ LUIS MATEU
Loriguilla
1.Oficina al Polígon per a la 

gestió d’ocupació, formació, 
ajuts, ect. 

2.Càtering Social gratuït, els 
365 dies de l’any 

3.Senda verda, en la qual 
crearem un carril bici i de 
vianants que ens unirà amb 
Riba-roja 

4.Una Guarderia municipal 
totalment gratuïta per a totes 
les edats i serveis. 

JUAN ROMERO
Marines
1.Mejora del Transporte Público
2.Recuperación Servicio de 

Pediatría
3.Puesta en valor de nuestro 

patrimonio
4.Creación de un Consejo de 

Participación

ALBERTO ARAICO
Nàquera
1.Suministro Agua Potable apta 

para el consumo.
2.Revertir Impuestos en los 

Barrios
3.Modernizar la Gestión 

Administrativa para que sea 
eficaz y eficiente al ciudadano.

4.Mejorar los Servicios Sociales 
y el Medio Ambiente. Dotación 
alcantarillado.

VICENT MURGUI
Olocau
1.Reforçar transport públic 

amb resta poblacions de 
la comarca en particular 
transport escolar.

2.Tornar a ubicar la zona 
esportiva desapareguda amb 
la construcció del nou col·legi. 

3.Reordenar trànsit i construcció 
nou aparcament per la millor 
accessibilitat al centre urbà. 

4.Incidir en les polítiques de 
manteniment amb el parc de 
la Serra Calderona. 

RAFA FOLGADO
Riba-roja de Túria
1. Promoure habitatge social 

i per als joves, i a persones 
vulnerables.

2. Pla de resiliència local, amb 
d’espais d’ombra i fonts. per a 
reduir la temperatura.

3. Declararem les falles com 
a  festa d’interès turístic 
local i fomentarem festes 
inclusives amb subvencions de 
participació igualitària.

4. Impuls producció agrícola local, 
mercat de proximitat. 
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CASINOS
María José Just 
Cabezuelo

LORIGUILLA
Sergio Alfaro 
Cervera

RIBARROJA 
DE TÚRIA

Alberto Gimeno 
Calvo

DOMEÑO
Paco Gómez 
Asensio

BENAGUASIL
Ximo Segarra 
Castillo

GÁTOVA
Jesús Salmerón 
Berga

MARINES
Antonio García 
Cervera

LA POBLA 
DE VALLBONA

Abel Martí
Cervera

SAN ANTONIO
DE BENAGÉBER

Luis Trejo 
Lorenzo

L’ELIANA
María José 
Marco

NÀQUERA
Vicent Estellés 
Laparra

BÉTERA
Elia Verdevío
Escrivá

SERRA
Ayo Martínez 
Cáceres

BENISSANÓ
Javier Castellano 
Gómez

LLÍRIA
Reme Mazzolari 
Tortajada

OLOCAU
María José Garcia 
Pitarch

VILAMARXANT
Héctor Troyano 
Navarro

CANDIDATURAS PARTIDO POPULAR CAMP DE TÚRIA

JUVENTUD
• Promover la construcción de viviendas 
accesibles para jóvenes
• Ofrecer una oferta formativa para 
jóvenes desempleados
• Incrementar la oferta de salas de estudio 
en edificios municipales y ampliación del 
horario en época de exámenes (24h) 
• Creación de nuevos espacios para 
conciertos de grupos musicales
• Elaboración de una programación de ocio 
estable atractiva para todos los públicos
   
EDUCACIÓN
• Creación de un campus educativo de FP 
Dual en El Prat
• Construcción del nuevo IES Camp de 
Túria y el nuevo colegio  
• Reubicación de la Escuela de Adultos y la 
Escuela de Idiomas
• Recuperar las ayudas al material escolar 
adquirido en los comercios de Llíria para 

todos los alumnos de primaria, secundaria, 
bachillerato y ciclos formativos de Llíria 
• Proyecto socio-educativo municipal para 
tratar el absentismo escolar 

SEGURIDAD
• Incremento de la plantilla de Policía Local
• Instalación de Comisarías de barrio
• Creación de un cuerpo especializado 
contra la ocupación ilegal de viviendas
• Apuesta firme en más formación, 
cualificación y recursos para la policía
• Instalación de un mayor número de 
cámaras de video-vigilancia 
   
LLÍRIA REFERENTE
• Embellecimiento de la ciudad
• Renovación y mejora de los accesos 
principales a la ciudad
• Plan de reurbanización y mejora de las 
calles
• Refuerzo en la limpieza viaria y 

mantenimiento del casco urbano y las 
urbanizaciones
 • Acabar con las pintadas vandálicas para 
mejorar la imagen de la ciudad

PATRIMONIO, CULTURA Y TURISMO
• Creación de la Gerencia de Cultura
• Recuperación y conservación del 
patrimonio histórico-artístico
• Apuesta por las nuevas tecnologías en el 
ámbito turístico y cultural
• Potenciar y seguir en las actuaciones 
arqueólogicas de  “Las Termas Romanas 
de Mura”
• Mayor impulso a Llíria “Ciudad Creativa de 
la Música” por la UNESCO 

DEPORTES
• Mejora y ampliación del polideportivo “El 
Canó”, con nuevas infraestructuras:
• Actuaciones en la “Ciudad de la Raqueta”:
• Construcción del recinto ferial en la zona 
de “El Canó”:
• Reforma de la piscina municipal 
descubierta y mejora de las instalaciones 

del bar
• Plan especial de apoyo a los deportistas 
de élite locales 

BIENESTAR SOCIAL
• Impulsar la construcción del Centro 
de Día y Residencia para personas con 
discapacidad y un Centro de Dia
• Ampliación y mejora de las instalaciones 
del Hogar del Jubilado
• Potenciar el taller de Memoria, el de 
Alzheimer y la Gimnasia
• Incrementar la atención de las personas 
dependientes
• Creación de la figura del Mediador Social

FOMENTO ECONÓMICO. MEDIO 
AMBIENTE
• Eliminación de la tasa de recogida de la 
poda en urbanizaciones
• Bajada de impuestos municipales
• Mejoras en los polígonos industriales e 
impulso a la instalación de empresas
• Iniciativas de reactivación del comercio 
local. Apoyo a la transformación digital

Algunas de nuestras propuestas para Llíria
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Amparo Navarro

BENISSANÓBENISSANÓ

Manuel Clemente

CASINOSCASINOS

María José Arias

GÁTOVAGÁTOVA

Noemí Morales

LA POBLA DE VALLBONALA POBLA DE VALLBONA

Lola Celda

MARINESMARINES

Víctor Navarro

NÀQUERANÀQUERA

Antonio Ropero

OLOCAUOLOCAU

Robert Raga

RIBA-ROJA DE TÚRIARIBA-ROJA DE TÚRIA

Alicia Tusón

SERRASERRA

Vicky Sanchis

VILAMARXANTVILAMARXANT

Rosa Peris

BENAGUASILBENAGUASIL

María José Ballesteros

BÉTERABÉTERA

Salva Torrent

L’ELIANAL’ELIANA

Paco Gorrea

LLÍRIALLÍRIA

Carlos Rodado

LORIGUILLALORIGUILLA

EL PSOE FORMARÁ PARTE DEL GOBIERNO EN TODO CAMP DE TÚRIA 

BENAGUASIL
    1. Construcción de una nueva 
residencia de mayores y apertura del 
Centro de día.
    2. Solución de las inundaciones por 
lluvias torrenciales, en la parte baja del 
pueblo.
    3. Plan de vivienda asequible y de 
rehabilitación.

BENISSANÓ
    1. Completar la rehabilitació de 
la façana principal del Castell i Torre 
circular.
    2. I Fase del nou Passeig de «La 
Canyaeta».
    3. Instal·lar Il·luminació al Camí de la 
Foieta, entrada carretera Benaguasil i 
final Camí d’Olocau.

BÉTERA
    1. Millora del servei de seguretat 
integral i de l’estructura policial. 
Creació d’una Unitat de Prevenció del 
delicte en urbanitzacions, disseminats i 
polígons industrials.
    2. BAIXADA del rebut de l’AIGUA 
POTABLE que suposarà un estalvi per 
usuari de 57 euros/ anuals.
    3. NOU CENTRE DE MAJORS: activi-
tats físiques, mentals i lúdiques, amb 
servei de menjador, podòleg, piscina 

terapèutica. CENTRE DE DIA.

CASINOS 
    1- Mejora de la gestión municipal y 
la transparencia en las cuentas.
    2- Puesta en marcha de un plan de 
formación y empleo juvenil.
    3- Creación de un plan de enve-
jecimiento activo: actividad física, 
formación y nutrición.

L’ELIANA
    1. Nou centre de dia municipal i llar 
del jubilat. Construcció d’un nou centre 
de salut.
    2. Pla d’Habitatge Públic. 25 noves  
vivendes en règim de lloguer.
    3. Nova caserna de la policia local, 
ampliació de la plantilla existent de la 
policia local i instal·lació de més de 
100 càmeres a la xarxa de seguretat 
pública.

GÁTOVA
    1. Recuperación del local de los 
jubilados y pensionistas.
    2. Bajada del impuesto del IBI y 
eliminación de dicho impuesto en la 
zona de la huerta y monte colindante al 
casco urbano.
    3. Instalación de un huerto solar que 
abastezca al alumbrado público.

LLIRÍA
    1. Construcció d’un centre de Dia i 
residencia per a persones majors i un 
altre per a persones amb diversitat 
funcional.
    2. Construcció del recinte firal en el 
Canó
    3. Construcció de pistes cobertes 
annexes en Pla de l’Arc i remodelació i 
modernització de la piscina municipal 
descoberta.

RIBA-ROJA DE TÚRIA
    1. Espacio Pacadar con nuevo centro 
de salud que contará con más de 20 
profesionales y SAMU 24h. Nueva resi-
dencia para personas mayores y para 
personas con diversidad funcional, e 
instalaciones deportivas al aire libre.
    2. El Metro hasta el casco urbano 
y conexión directa al Parque Natural, 
además de nuevas estaciones de bici-
cletas eléctricas en todo el municipio.
    3. Compromiso de 100 viviendas 
sociales y nuevo centro de coworking.

LORIGUILLA
    1. Cubierta del patio en el viejo cole-
gio para situar el mercado municipal y 
un área deportiva 24h. 
    2. Ampliación del Parque del Barco, 
con juegos y zonas de sombra en los 

parques que lo necesitan.
    3. Creación de un programa de res-
piro familiar para apoyar a familiares 
y/o cuidadores de personas con diver-
sidad funcional y/o dependencia.

MARINES
1.- Reforma y ampliación del CEIP 
Castillo del Real.
2.- Cubrir de la pista de basket/futbito 
como base para el futuro pabellón cu-
bierto y la mejora de las instalaciones 
deportivas.
3.- Construcción de viviendas y crea-
ción de solares para la auto promoción.

NÀQUERA
    1. Augment de la inversió, potencia-
ció dels serveis socials i construcció 
d’un Centre de Dia
    2. Construcció d’un poliesportiu
    3. Posada en funcionament de la 
depuradora.

OLOCAU
    1. Mejora del servicio de autobús 
con Llíria y Bétera, y promover proyec-
tos para nuestros mayores (implanta-
ción de un Centro de Día).
    2. Construcción del futuro Auditorio 
y creación de nuevos aparcamientos 
disuasorios. 

    3. Construcción del Parque de 
Emergencias y de la nueva depuradora 
y la finalización de la adecuación del 
Barranc del Carraixet.

LA POBLA DE VALLBONA
    1. Posada en marxa de la nova Llar 
del Jubilat.
    2. Construcció d’un recinte ferial.
    3. Ampliarem la xarxa de carrils de 
cicle vianants que permeten el des-
plaçament segur entre urbanitzacions, i 
entre aquestes amb el nucli urbà.

SERRA
    1. Creació de la comunitat energè-
tica local per estalviar en la factura 
elèctrica.
    2. Finalització de la remodelació del 
poliesportiu municipal i pavelló cobert.
    3. Pla de pavimentació i asfaltat de 
carrers.

VILAMARXANT
    1. Parc verd a l’horta major amb 
diferents zones per al joc infantil, 
skatepark, parc caní i zones de passeig 
i descans.
    2. Nou auditori per atendre totes les 
necessitats culturals.
    3. Residència perquè les persones 
majors puguen viure a Vilamarxant.

EL PSOE FORMARÁ PARTE DEL GOBIERNO EN TODO CAMP DE TÚRIA 



Imma, qué creus que apor-
tes com a candidata de Com-
promís per Benaguasil? 
Il·lusió, treball i professionalitat. 
Després de 25 anys de directora 
de Correus a Benaguasil, puc dir 
que estic capacitada per gestio-
nar equips de treball dins la fun-
ció pública. Tenim una plantilla 
de funcionaris que necessiten 
altre tipus de motivació, de sen-
tir-se valorats i respectats, eixe 
és un dels meus Compromisos. 

La meua experiència com a 
regidora, em donar les eines per 
donar resposta a les necessitats 
i inquietuds de la ciutadania,  
com també afavorir el creixe-
ment econòmic que Benaguasil 
necessita. 

Per últim el meu compromís 
social, he sigut secretària de 
l’Ateneu de Benaguasil i de la 
Colla Centpeus. Entitats  com-
promeses amb la cultura, amb la 
llengua i amb la gent, que m’apor-
ten coneixement per treballar de 
fer que la cultura siga un motor 
econòmic en Benaguasil.

També vull dir que des de mo-
ment que vaig arribar ací m’he 
sentit una veïna més de Bena-
guasil vaig ser acollida amb el 
braços oberts i sempre m’he con-
siderat integrada en el poble que 
m’acull. Treballe ací i m’he im-
plique en la vida del poble, assí-
dua de la pujada a la Montieleta, 

a la dansà de la Candelera, que 
se celebra en Sant Blai. A més a 
més de consumir en els negocis 
del poble, ja que ells són un mo-
tor econòmic imprescindible i 
que hem de fomentar.
Com defi niries la candida-
tura de Compromís?
Com diu el nostre nom som gent 
COMPROMESA, honrada i tre-
balladora, que enfrontem el fu-
tur de Benaguasil amb il·lusió. 
Dones i homes que  venim de 
camps molt diversos des de  pro-
fessionals qualifi cats com elec-
tricistes, especialistes en deli-
neació,  sanitaries, mestres, fi ns 
a emprenedors i empresaris. Un 
gran equip preparat per a gover-
nar Benaguasil. 
Quines són les principals 
propostes del vostre pro-
grama electoral?

Hem treballat estos quatre 
anys durs i difícils amb la tran-
quil·litat de la faena ben feta, 
hem presentat múltiples pro-
postes i mocions, podem afi rmar 
que el nostre projecte de poble, 
l’hem elaborat dia a dia amb un 
únic objectiu: projectar Bena-
guasil al futur, per traure’l de 
la paràlisi actual. El nostre pro-
grama es sustenta en tres potes 
bàsiques. LES PERSONES, LA 
LLUITA CONTRA EL CANVI 
CLIMÀTIC I LA TRANSPARÈN-
CIA I EL BON GOVERN.

Ens preocupa la joventut. Es-
coltem: “En aquest poble no hi 
ha res?” la gent jove s’han que-
dat sense entreteniment i davant 
d’aquesta perspectiva opten per 
anar-se’n del poble. Donarem 
alternatives culturals, lúdiques i 
esportives. I farem accions desti-
nades a la creació d’oportunitats 
laborals i formatives per als jo-
ves.

El centre de dia serà una rea-
litat per poder atendre les ne-
cessitats de la gent major i amb 
discapacitats  Anem a impulsar 
les energies renovables. Tin-
drem cura del ser entorn, l’horta, 
l’aigua i el patrimoni. Farem un 
poble verd capaç d’esmorteir els 
efectes del canvi climàtic.  Bena-
guasil té un greu problema amb 
el trànsit i les barreres arquitec-
tòniques. En defi nitiva farem un 
poble un  més amable i sosteni-
ble.
Que aporta Compromís a la 
política local?
El nostre projecte trenca amb el 
que s’ha fet en Benaguasil en els 
darrers 30 anys, i ens ha portat a 
la situació en la qual ens trobem. 
La nostra mirada sempre va uni-
da a les polítiques, d’esquerres, 
verdes, feministes i valencianis-
tes, que fi quen en el centre a les 
persones. Estic convençuda que 
som la força del canvi a Bena-
guasil.
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Un total de 83 candidatos buscan alcaldía
El PSPV y el PP tendrán presencia en todos los colegios electorales de la comarca el 28M, Compromís presenta 
candidatura en 14 municipios, Vox lo hace en 13 y Ciudadanos solo ha conformado lista en cuatro municipios 
CAMP DE TÚRIA
P. GUZMÁN | Hasta 83 can-
didaturas de diferentes partidos 
políticos se  han presentado en 
los municipios de la comarca del 
Camp de Túria. El PSPV y el PP de Túria. El PSPV y el PP 
hacen pleno y estarán presentes hacen pleno y estarán presentes 
en todos los colegios electorales en todos los colegios electorales 
el próximo 28 de mayo, mien-el próximo 28 de mayo, mien-
tras que Compromís después tras que Compromís después 
de conseguir presencia en toda de conseguir presencia en toda 
la comarca en 2019 ha formado la comarca en 2019 ha formado 
candidatura en 14 municipios candidatura en 14 municipios 
-no se presenta en Benissanó ni -no se presenta en Benissanó ni 
en Gátova-. en Gátova-. 
Por detrás, en número de can-Por detrás, en número de can-
didaturas se sitúa Vox que crece didaturas se sitúa Vox que crece 
respecto a las elecciones ante-respecto a las elecciones ante-
riores y presenta candidatos a 13 riores y presenta candidatos a 13 
alcaldías. alcaldías. 

La nómina de partidos locales La nómina de partidos locales 
crece también respecto a la an-crece también respecto a la an-
terior cita electoral con la apari-terior cita electoral con la apari-
ción de nuevas formaciones. Es ción de nuevas formaciones. Es 
el caso de la plataforma UCIN el caso de la plataforma UCIN 
(Unión de Ciudadanos Indepen-(Unión de Ciudadanos Indepen-
dientes) que presenta candida-dientes) que presenta candida-
tura en San Antonio de Benagé-tura en San Antonio de Benagé-
ber y en Loriguilla, la agrupación ber y en Loriguilla, la agrupación 
de electores de Portacoeli, Por y de electores de Portacoeli, Por y 
Para Bétera (PyPB) y Centrats en Para Bétera (PyPB) y Centrats en 
la Pobla. A pesar de lo novedoso la Pobla. A pesar de lo novedoso 

de las siglas todos ellos presen-de las siglas todos ellos presen-
tan candidatos ya conocidos con tan candidatos ya conocidos con 
experiencia política que han es-experiencia política que han es-
tado en otras formaciones como tado en otras formaciones como 
la exconcejala de AISAB, Eva la exconcejala de AISAB, Eva 
Tejedor, la alcaldesa y exporta-Tejedor, la alcaldesa y exporta-
voz del PP, Montse Cervera, el voz del PP, Montse Cervera, el 
exconcejal de Unidas Podemos exconcejal de Unidas Podemos 
Carlos Montalbán, el exconce-Carlos Montalbán, el exconce-

jal de Ciudadanos José Enrique jal de Ciudadanos José Enrique 
Martínez y Jaime Ruix, excan-Martínez y Jaime Ruix, excan-
didato de Contigo y concejal no didato de Contigo y concejal no 
adscrito en la Pobla de Vallbona. adscrito en la Pobla de Vallbona. 

A estos nuevos partidos loca-A estos nuevos partidos loca-
les se suman otras formaciones les se suman otras formaciones 
independientes que ya gobier-independientes que ya gobier-
nan como AISAB; forman parte nan como AISAB; forman parte 
del gobierno Mas Camarena-To-del gobierno Mas Camarena-To-

rre en Conill, MoVe o CUPO o rre en Conill, MoVe o CUPO o 
tienen representación como Mi-tienen representación como Mi-
llorem Benaguasil. llorem Benaguasil. 

El retroceso más signifi cati-El retroceso más signifi cati-
vo es el de Ciudadanos. La for-vo es el de Ciudadanos. La for-
mación naranja aspira a tener mación naranja aspira a tener 
representación en solo cuatro representación en solo cuatro 
municipios: Vilamarxant, donde municipios: Vilamarxant, donde 
ostenta la alcaldía fruto del pac-ostenta la alcaldía fruto del pac-

to con el PP en 2019, en Bétera y to con el PP en 2019, en Bétera y 
San Antonio de Benagéber, don-San Antonio de Benagéber, don-
de ha estado gobernando en coa-de ha estado gobernando en coa-
lición y en Riba-roja de Túria. lición y en Riba-roja de Túria. 

Contígo tratará de mantener Contígo tratará de mantener 
la alcaldía en Gátova e intenta-la alcaldía en Gátova e intenta-
rá recuperar la representación rá recuperar la representación 
en la Pobla de Vallbona, tras la en la Pobla de Vallbona, tras la 
marcha de su concejal al grupo marcha de su concejal al grupo 
de no adscritos con nuevo can-de no adscritos con nuevo can-
didato. Además se presentará didato. Además se presentará 
por primera vez en Casinos con por primera vez en Casinos con 
la exconcejala de Compromís, la exconcejala de Compromís, 
Arancha Murgui.Arancha Murgui.

También hay siglas nuevas en También hay siglas nuevas en 
forma de alianzas entre fuer-forma de alianzas entre fuer-
zas de izquierdas. Es el caso zas de izquierdas. Es el caso 
de EU-Endavant en Bétera y de EU-Endavant en Bétera y 
San Antonio de Benagéber, San Antonio de Benagéber, 
EU-Podemos en Riba-roja, Els EU-Podemos en Riba-roja, Els 
Verds-Podem y Compromís-EU Verds-Podem y Compromís-EU 
en l’Eliana, Podem, Compromís en l’Eliana, Podem, Compromís 
y EU en Vilamarxant y L’Esque-y EU en Vilamarxant y L’Esque-
rra de la Pobla(EU, ERPV, Pode-rra de la Pobla(EU, ERPV, Pode-
mos y Alianza Verde).mos y Alianza Verde).

En el municipio donde menos En el municipio donde menos 
papeletas habrá será en Benis-papeletas habrá será en Benis-
sanó, donde solo se podrá votar sanó, donde solo se podrá votar 
al PSPV, con la actual alcaldesa al PSPV, con la actual alcaldesa 
como candidata o al hermano como candidata o al hermano 
del exconseller, Serafín Castella-del exconseller, Serafín Castella-
no cabeza de lista del PP.no cabeza de lista del PP.
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El concejal del PP de Benaguasil 
Stephane Soriano y coordinador 
de la campaña electoral de los 
populares repite en la candida-
tura de Ximo Segarra, que aspira 
a su sexto mandato, para tratar 
de revalidar una mayoría abso-
luta con la que gobiernan desde 
hace 20 años. 
Se barajó la posibilidad que 
deje la política local en es-
tas elecciones, ¿qué le ha 
llevado a seguir en la candi-
datura de Ximo Segarra?
Creo que toda persona se plan-
tea aquello que quiere en la vida. 
Es cierto que he tenido dudas 
personales sobre si volver a inte-
grar una candidatura municipal 
por motivos profesionales y per-
sonales. Ha sido una legislatura 
muy dura no sólo por la pande-
mia sino por los injustos ataques 
de la oposición de izquierdas con 
denuncias hacia mi persona en 
la Fiscalía cuando sabían que no 
había nada irregular. Después 
de hablar largo y tendido varias 
veces con el alcalde Ximo Sega-
rra coincidimos en la necesidad 
de formar tándem electoral y de 
confi gurar una candidatura de 
ambos en la que prima la plura-
lidad y la diversidad para mejo-
rar aquello que toca, pero seguir 
impulsando proyectos para que 
Benaguasil siga siendo un muni-
cipio de calidad de vida.
¿Qué representa el PP fren-
te a las otras opciones polí-
ticas de Benaguasil?
La candidatura Units X Bena-
guasil del PP representa esta-
bilidad frente a tres partidos de 
izquierdas que pretenden unirse 
con un único objetivo, que Ximo 
Segarra no sea alcalde. Popula-
res Benaguasil ha demostrado 
capacidad de gestión y cercanía 
a lo largo de estos años. Un claro 
ejemplo fue la gestión en pande-
mia en la que el gobierno muni-
cipal se volcó con la ciudadanía. 
Hemos planteado un programa 
de gobierno para construir el 
Benaguasil de 2030 con todos y 
no como pretenden los partidos 
de izquierdas, para unos pocos.
¿Por qué tienen que temer 
los electores un gobierno 
tripartito de izquierdas?
Hemos visto en muchos munici-
pios e instituciones lo que signi-
fi ca tripartito de izquierdas y el 
pésimo resultado que ha tenido 
en términos de gestión pública. 
En la mayoría de los sitios no se 
hablan entre ellos, acudes a una 
reunión y en función del signo 
político te tratan de una mane-
ra o de otra. En Benaguasil los 
tres partidos de izquierdas no 
tienen un modelo de municipio, 
únicamente quieren unirse para 
que Ximo Segarra y Stephane 
Soriano no formen gobierno, lo 
demás les da igual. Creo que es 
muy importante que cada ciuda-
dano al ir a votar sepa por quién 
lo hace. Votando a Populares 
de Benaguasil tienen claro que 
Ximo será alcalde, votando al 
resto de partidos, no se sabe.

 ¿Qué balance político hace 
de esta legislatura?
Esta ha sido la legislatura menos 
legislatura que hemos tenido en 
toda la democracia. De 4 años, 
dos han sido de gestión munici-
pal pura y dura. Hemos tenido 
que lidiar durante dos años con 
una pandemia con graves con-
secuencias económicas, sociales 
y sanitarias. Desde el gobierno 
municipal hemos tenido muy 
claro siempre que lo primero 
son las personas. Por eso recon-
fi guramos la gestión aparcando 
proyectos para lanzar ayudas 
de emergencia a empresas, au-
tónomos, familias y a colectivos 
vulnerables. La guerra en Ucra-
nia también ha sido otro de los 
factores que han marchado la 
legislatura. Vivimos en medio de 
una infl ación disparada, con las 
cuotas de las hipotecas subiendo 
y los precios de las materias pri-
mas por las nubes. Esto ha obli-
gado en materia de contratación 
a ralentización de muchas obras 
públicas  previstas. Sobre los 
ataques de la oposición creo que 
la ciudadanía ha comprobado de 
qué son capaces algunas perso-
nas y partidos con tal de hacer 
daño no sólo políticamente sino 
personalmente. Algunos han ju-
dicializado la vida pública por-
que no aceptan los resultados de 
las elecciones y que la ciudada-
nía nos apoye de manera mayo-
ritaria. El excandidato del PSOE 
y actual portavoz del partido de 
Millorem ya va por los 10.000 
euros en pago de costas tras 
perder el juicio del ‘caso pizzas’ 
y por la denuncia que le puso 
a Ximo Segarra del toque de 
queda. Un miembro de su can-
didatura también ha tenido que 
pagar costas después de perder 
un juicio contra el director de un 
medio de comunicación. Des-
pués de más de diez denuncias 
en Fiscalía te esperas de todo 
por parte de algunas personas. 
Los tribunales han avalado 
en las últimas semanas la 
gestión frente a las denun-
cias de la oposición.
Los tribunales lo que les han di-
cho a los partidos de izquierdas 
que lo que decían o vendían no 
era cierto. Algunos han buscado 
los titulares a corto plazo, pero 
la gestión está en todo momen-
to supervisada por técnicos que 
avalan cada expediente y cada 
proyecto. Una cosa es que pue-
das ir muy rápido en un proce-
so administrativo y otra es que 
como dicen los partidos de iz-
quierdas, se cometan delitos que 
la propia Fiscalía archiva al ser 
inciertas tales afi rmaciones. Es 
triste que la oposición en lugar 
de haber sido constructiva haya 
sido destructiva. Y no habrá 
sido porque no hemos tendido 
la mano aún teniendo mayoría. 
En pandemia fi rmamos un pac-
to entre 15 concejales de 17. Con 
el PSOE hemos acordado las in-
versiones de la Diputación para 
los años 2022 y 2023. A pesar 

de todo ello, en época electoral 
algunos partidos se transfor-
man y parecen olvidarse de todo 
esto con tal de soltar bombas de 
humo. Es la tónica habitual y 
hay que saber que dura 15 días. 
Ojalá aquellos que dicen que 
vienen a salvar Benaguasil se 
hubieran acordado de su pue-
blo los 24 años que han estado 
en cargos públicos en Madrid y 
en Valencia. Ojalá hubieran tra-
bajado como lo ha hecho Ximo 
Segarra para que hubieran veni-
do inversiones. Nunca entende-
ré que alguien vote en contra de 
su municipio para negarle que 
vengan inversiones y luego pre-
tenda ser candidata a la alcaldía. 
Son las paradojas de la imposi-
ción de una candidatura.
¿Cómo espera que se desa-
rrolle y qué resultados es-
pera obtener?
Units X Benaguasil somos una 
candidatura de unidad, plural y 
diversa que pretendemos mejo-
rar aquellos aspectos que tocan 
de la gestión municipal y seguir 

impulsando proyectos para Be-
naguasil. Nuestra campaña va 
a ser en positivo, para la cris-
pación ya están los partidos de 
izquierdas. Sobre los resultados 
es la primera vez que pido la 
confi anza de la ciudadanía de 
manera personal en mi persona 
en este tándem que conforma-
mos con Ximo Segarra. El 28 de 
mayo cada ciudadano y ciuda-
dana podrá decidir qué alcalde 
o alcaldesa quieren. En el caso 
de Populares de Benaguasil tie-
nen claro que, si nos respaldan, 
el alcalde será Ximo Segarra y 
que Stephane Soriano estará a 
su lado. En el caso de los parti-
dos de izquierdas, lo único que 
se sabe es que quieren unirse 
para que ni Ximo ni Stephane ni 
el resto de nuestra candidatura 
formemos gobierno municipal.
¿Qué quieren para el pueblo 
los próximos cuatro años?
Nuestro programa va más allá 
de cuatro años. Planteamos a 
la ciudadanía construir todos 
juntos Benaguasil 2030 con una 

apuesta por más limpieza, más 
seguridad, más sostenibilidad y 
más inversiones que se transfor-
mará en más oportunidades de 
empleo. Una de las motivaciones 
de formar parte de la candidatu-
ra es que quiero mejorar aquello 
que toca. Tenemos aspectos que 
debemos reconfi gurar a la vez 
que hay que ser capaces que con 
Carlos Mazón al frente de la Ge-
neralitat y Vicent Mompó en la 
Diputación, vengan a Benagua-
sil inversiones fundamentales. 
La fi nalización de la CV-50, la 
puesta en marcha del Centro de 
Día o la aprobación de sector in-
dustrial SI-3 y S4-4 son irrenun-
ciables. Es algo que hemos de-
fendido siempre y que vamos a 
seguir reclamando hasta conse-
guirlo gobierne quien gobierno y 
sea del color político que sea.
¿Cómo se imagina el Bena-
guasil del futuro?
Benaguasil es mi pasión. Sé 
perfectamente el municipio que 
quiero. Si me quedo es para lo-
grar en la gestión más limpieza 
viaria, más seguridad, lograr 
más inversiones y si toca, aplicar 
mano dura. No hay trampa ni 
cartón y digo de forma clara cua-
les son mis ideas. Creo que Be-
naguasil es un municipio bueno, 
con gente buena y quiero lograr 
que de aquí a 2030 construya-
mos un municipio más amable, 
mejor conectado y con más 
oportunidades. Creo que tene-
mos todo para hacer más y me-
jor, quiero ayudar a conseguirlo.
¿Qué destaca de la candida-
tura que ha conformado su 
partido en la que prima la 
continuidad de nombres?
La conforman 27 personas vin-
culadas con el tejido social, 
asociativo y empresarial. Existe 
diversidad y pluralidad de ideas 
aunando experiencia, juventud 
y nuevas ideas. Hemos confi gu-
rado una candidatura que plan-
tea nuevos proyectos y que tiene 
muy claro aquellos aspectos que 
deben ser mejorados de la ges-
tión municipal. Esta candida-
tura es la más grande que se ha 
presentado nunca, con personas 
de todas las zonas y colectivos. 
Lo primero tienen que ser las 
personas por encima de las ideas 
y esta es esa candidatura.
¿Su sitio sigue siendo Bena-
guasil?
Mi sitio está y estará donde la 
ciudadanía me ponga. Mis as-
piraciones políticas las tengo 
colmadas de sobra cuando me 
acuesto por las noches y sé que 
el trabajo realizado ha servido 
para ayudar a las personas. Me 
encanta la gente, escucharlos, 
intentar solucionar aquello que 
toca y poner en marcha proyec-
tos que ayuden a las personas 
a ser más felices. Por eso esta 
campaña cobra un signifi cado 
especial para mí, es la primera 
vez que le pido a la ciudadanía 
que independientemente de sus 
ideas confíen en mí para trabajar 
por ellos haciendo más y mejor.

“La candidatura Units X Benaguasil 
representa estabilidad”

Stephane Soriano, concejal del PP 
de Benaguasil y coordinador de la 
campaña electoral de los populares
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La legislatura està acabant, 
en breu, votarem per a formar la 
Corporació municipal. És una de-
cisió crucial que marcarà la polí-
tica de Bétera al llarg de 4 anys 
més.

En 2015 vam encetar un perío-
de de felicitat entre el veïnat, la-
mentablement en 2019 no vam 
poder continuar amb eixes polí-
tiques que tant il·lusionaren el 
municipi, tot i obtenir uns resul-
tats magnífi cs: vam augmentar 
500 vots respecte al 2015 i vam 
traure 1000 vots de diferència al 
segon, el PP. 

Volem recuperar eixa il·lusió i 
eixa felicitat que es va sentir en 
2015. La ciutadania ens coneix, 
sap com treballem, sap quines 
són les nostres prioritats per al 

poble, sap que no enganyem nin-
gú, sap que les nostres polítiques 
no deixen enrere cap persona, 
sap que no evitem les responsa-
bilitats…

Ara bé, no podem oblidar les 
oportunitats perdudes en esta 
legislatura. Allò que podria ha-
ver-se fet, però no ha sigut priori-
tari per als qui han governat. 

No ha sigut una prioritat la 
reducció de la despesa inne-
cessària, la inversió en infraes-
tructures obsoltes o insufi cients, 
les contractacions assumibles 
econòmicament, la residència 
pública, la inversió en mobilitat 
al nucli urbà i urbanitzacions, la 
gestió pública de l’aigua, la so-
lució als problemes històrics de 
les urbanitzacions… Malaurada-

ment, estos quatre anys Bétera 
ha sigut l’aparador de l’equip de 
govern i no la seua prioritat en la 
gestió. 

Perquè la legislatura 2019-23 
hauria d’haver sigut la legislatura 
que haguera transformat Bétera 
en una ciutat del segle XXI (o al-
menys que haguera començat a 
caminar en eixa direcció). Sobre-
tot tenint en compte la situació 
econòmica favorable. En primer 
lloc, Compromís va deixar més 
de 20 milions d’€ en les arques 
municipals. Cal tenir en compte 
que la pandèmia i la guerra, dos 
fets negatius, han suposat una 
injecció de milions d’€ principal-
ment als ajuntaments. I l’últim 
factor, decisiu: la suspensió de 
les regles fi scals que ha permés 

gastar tots estos diners en allò 
que vulguen els governs munici-
pals, sense cap tipus de limita-
ció.

En esta legislatura, Bétera po-
dia haver fet un gir important, 
però no hi hagut una bona ges-
tió, solament fotos, i les millores 
s’han centrat en una zona molt 
concreta de nostra ciutat amb 
unos interessos molt concrets. 
Amb l’experiència, l’impuls de 
la gent jove que ens acompanya 
en llistes i la col·laboració dels 
veïns i de les veïnes, farem molt 
més, perquè tenim ganes de go-
vernar i de canviar Bétera. 

El nostre objectiu és clar, no 
volem perdre un altre tren, volem 
crear una CIUTAT DINÀMICA I DE 
FUTUR.

Les urnes electorals 
més concorregudes
BÉTERA
REDACCIÓ | Bétera és el mu-
nicipi de la comarca on més par-
tits es presentaran a les urnes 
el 28M. Un total de nou forma-
cions polítiques concorreran a 
les eleccions municipals de la 
localitat on la última legislatura 
ha governat un tripartit format 
pel PP, Mas Camarena-Torre en 
Conill i Ciudadanos. 

Els tres socis de govern aspiren 
a revalidar el pacte post electoral 
del 2019 al que podria sumar-se 
Vox, que torma a presentarse, en 
cas de que fora necesari. 

En l’esquerra, es presenta com 
a principal força Compromís, 
que va ser la més votada en les 
últimes elecciones encara que 
l’acord posterior entre els popu-
lars, el partit de les urbanitza-
cions i Ciudadanos li va impedir 
continuar governant. La coalició  
es presenta amb l’objetiu de re-
cuperar l’alcaldía de nou.

El PSPV-PSOE, Esquerra Uni-
da i Podemos, completen el bloc 
d’esquerres. 

La principal novetat en aques-
ta cita electoral del dia 28 és la 
irrupció de nou partit batejat 
amb el nom de Per i Per a Bétera 
i les sigles PyPB, que va portar 
al PP a presentar una denuncia 

davant la Junta Electoral que 
li donà la raò al partit local. La 
formació local es presenta per 
primera vegada a unes eleccions 
malgrat que el seu candidat va 
ser regidor de Ciudadanos a Se-
rra.

Pel que respecta als principals 
partits, repeteixen candidats. La 
popular Elia Verdevío aspira a 
mantindre’s en l’alcaldia. Els so-
cialistes mantenen a María José 
Ballesteros com a candidata i 
Compromís confi a de nou en la 
que fora alcaldessa entre 2015 i 
2019 i candidata en les últimes 
eleccions, Cristina Alemany. 
La candidatura de Compromís 
manté a bona part dels regidors 
i introdueix cares noves.

Ciudadanos és l’únic partit 
amb representació en el consis-
tori de Bétera  -té tres regidors- 
que ha canviat de candidat. Julio 
Inés substitueix a Eva Martínez 
com a cap de llista. Un altre re-
gidor, Carlos Abad, és el candi-
dat de Mas Camarena-Torre en 
Conill.

Quant a la resta de forma-
cions, Fidel Valcarce encapçala 
la llista de Vox; Carmen Rausell 
la de Podem i Luis Enrique Po-
veda fi gura de número u en la 
candidatura d’Esquerra Unida.

Continuïtat o 
canvi
Pocs dies resten per arribar al 

dia de les eleccions municipals i és 
el moment de fer una ullada al que 
ha suposat la gestió dels darrers 
quatre anys. Els ciutadans hauran 
de fer un repàs ràpid a la feina que 
han portat a terme els seus go-
vernants al llarg d’este període de 
temps i, per tant, puntuaran eixa 
gestió. Com si d’uns exàmens es 
tractara, els nostres governants 
s’han de sotmetre al veredicte ciu-
tadà que suposarà la continuïtat o 
el canvi al capdavant dels respec-
tius ajuntaments. No sols això. A 
més, hi ha un rerefons que ens ha 
de traslladar, indefugiblement, al 
que va ocórrer fa ara, justament, 
huit anys. El terratrèmol polític 
que va succeir l’any 2015 es va 
batejar com els governs del canvi. 
Després de quatre lustres de do-
mini del Partit Popular, al capda-
vant de la Generalitat Valenciana 
i en la gran majoria de municipis 
del Camp de Túria, a la nostra co-
marca hi va haver un capgirament 
a tot allò que havia ocorregut en-
tre l’any 1995 i 2015, vint anys 
de governs. Per això, ara, tot just 
després de dos legislatures, els 
electors han d’escollir entre conti-
nuar amb els canvis que hi va ha-
ver en aquell moment o, en canvi, 
decideixen fer una modifi cació en 
el rumb del seu municipi. En la 
gran majoria, llevat de determin-

ades excepcions, hi ha governs de 
coalició la continuïtat dels quals 
dependrà del suport que cadascun 
d’ells obtinga per revalidar-ne la 
línia que han seguit durant 8 anys. 

Les majories absolutes van 
quedar enrere en bona part dels 
municipis de la nostra comarca. 
Els socialistes, Compromís i en 
alguns casos molt reduïts, amb 
la inclusió de Podemos i Esque-
rra Unida, són els que s’hi juguen 
més en esta convocatòria electo-
ral entre els partits esquerrans. 
Per la seua part, el Partit Popular 
ja té clar que el seu govern ja no 
tornarà a l’època anterior on les 
majories absolutes eren una de 
les seues cartes de presentació. La 
seua força es va mantindre inal-
terable durant tants anys. Ara, el 
retorn al govern depèn del que ob-
tinga, alhora, Vox, l’altre competi-
dor amb qui s’ha de repartir els 
vots. El mateix cabal de vots s’ha 
dividit d’ençà que li va sorgir un 
competidor a la seua dreta. Eixa 
és l’essència de la democràcia: el 
diàleg, l’entesa, la coalició, la con-
frontació d’idees, la capacitat de 
saber cedir davant un altre partit 
o, simplement, pensar que les al-
ternatives són una eina important 
de transparència i participació. 

Sens dubte, la publicació de 
les llistes electorals és una de les 
incògnites que els analistes trac-
ten de resoldre el més prompte 
possible. En el meu cas, pense 
que no hi ha hagut novetats im-
portants. Sols hi ha hagut episo-
dis o aspectes a remarcar. Saber 

si la desaparició, quasi absoluta, 
de Ciudadanos afavorirà els par-
tits d’esquerres, amb un votant 
més moderat, o, directament, 
marxaran a conformar governs 
més conservadors. Quines coses 
m’han sorprès o cridat l’atenció? 
La presència del ex cap de poli-
cia de Sant Antoni de Benaixeve, 
Luis Trejo, com a candidat del 
Partit Popular en eixa localitat, o 
la candidatura de Rosa Peris en 
els socialistes de Benaguasil, des-
prés d’anys d’espera. Sens dubte, 
serà una de les oportunitats per 
accedir al govern d’eixa localitat. 
O saber si en localitats com la 
Pobla de Vallbona continuarà la 
mateixa coalició de govern i en les 
mateixes proporcions. A la capital 
de la comarca, el PP es grata les 
mans per tornar a governar huit 
anys després. Reme Mazzolari ha 
estat pacient tot esperant el temps 
adequat. La capital de la comarca 
és una de les majors incògnites 
polítiques. Ningú no s’atreveix a 
fer-ne un diagnòstic. Els munici-
pis més menuts són els que tenen 
més accentuat el bipartidisme i 
no s’hi albiren canvis notables. 
Observe que hi ha polítics que ro-
manen al seu lloc més de 20 anys 
després d’haver-hi accedit. Han 
pensat ja a tornar a la seua pro-
fessió? Potser, dependrà del futur 
resultat electoral. S’hi admeten 
apostes.

Miquel Ruiz, periodista de la 
Pobla de Vallbona i assessor de 
comunicació premsapvallbona@hotmail.com
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Municipales y autonómicas, 
unas elecciones decisivas
CAMP DE TÚRIA
CONSENSUALIA COMU-
NICACIÓN POLÍTICA | Las 
elecciones municipales del 28 de 
mayo se desarrollan en un con-
texto político lleno de desafi os y 
expectativas. El clima general es 
de polarización, promovido por 
el discurso de odio de la extre-
ma derecha. Son unas elecciones 
muy importantes para los prin-
cipales partidos por las eleccio-
nes nacionales que se celebrarán 
a fi nales de noviembre o princi-
pios de diciembre.

Clima de polarización
En los últimos años hemos sido 
testigos de un creciente clima de 
polarización política en nuestra 
sociedad. La extrema derecha 
difunde permanentemente 
un discurso emotivo vacío 
de contenido político. Este 
discurso, al apelar a las 
emociones, generan un clima 
de antagonismo en el que los 
adversarios se convierten en 
enemigos. Es crucial destacar la 
necesidad de un debate político 
basado en propuestas concretas 
y respeto mutuo, evitando la 
propagación de discursos que 
solo profundizan las divisiones. 
Una sociedad saludable debe 
ser capaz de llegar a acuerdos 
con un marco de convivencia 
pacífi ca.

Contexto político nacional
Las elecciones municipales 
del 28 de mayo adquieren una 
importancia particular para 
los partidos mayoritarios. 
El PSOE y el PP se juegan el 
gobierno en 12 autonomías 
y los 8131 municipios de 
nuestro país. Mientras el PSOE 
busca destacar su gestión en 
municipios y autonomías donde 
la gestión está mejor valorada 
por la ciudadanía que en el 
ámbito nacional. El PP fi ja su 
atención en temas como la 
seguridad o ETA en un ambiente 
de competición electoral 
máxima. Podemos y Sumar 
tienen que repasar matemáticas 
o serán muy penalizados por 
las leyes electorales vigentes. 
Deben salvar un acuerdo o 
será un trauma para ambas 
formaciones, en todo caso 
un acuerdo traumático no les 
servirá. Ciudadanos se juega 
el ser o no ser en una elección 
donde la renovación interna es 
su principal baza.

La batalla en la Comunitat
Las elecciones del 28 de mayo 

tienen un impacto signifi cativo 
a nivel autonómico, ya que se 
deciden 12 autonomías. El PP 
gobierna en dos, mientras que el 
PSOE en nueve, pero en algunas 
de ellas, como La Rioja, Aragón, 
Baleares y la Comunidad 
Valenciana, los resultados 
son inciertos y se observa un 
empate técnico. Especialmente 
relevante es el caso de la 
Comunidad Valenciana, donde 
un PP con Madrid, Andalucía y 
Valencia podría ser imbatible 
en las elecciones generales. La 
batalla se centra en València, 
tanto en la capital como en la 
autonomía, con el President 
Ximo Puig, PSOE, apelando a 

elegir entre el modelo de “Gürtel 
o Volkswagen” y Mazón, PP, 
apelando al cambio.

Voto personalista
En las principales ciudades del 
país, nos encontramos de nuevo 
con empates técnicos. Esto 
agrega aún más expectación a 
las municipales. Por otro lado, 
en municipios medianos o 
pequeños opera una lógica más 
personalista, donde se vota a 
la persona y se experimenta 
el efecto del voto dual. A 
diferencia de las elecciones 
nacionales, donde se vota con 
una perspectiva más ideológica, 
en las municipales el enfoque es 

más práctico y se busca evaluar 
directamente la gestión local. 

El resultado del 28 de mayo 
es incierto, pero es seguro que 
tendremos unas elecciones 
apasionantes. Tenemos por 

delante unas elecciones 
cruciales para el futuro político 
de nuestro país con la Comunitat 
Valenciana como escenario clave 
para las próximas elecciones 
nacionales. 
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Estimadas y estimados 
casinenses;
Quiero agradeceros estos 
cuatro años el haberme per-
mitido ser vuestro alcalde 
– para todas y todos – ha-
biendo gobernado pensando 
en el bien común, uniendo 
al vecindario y superando 
bandos. La política munici-
pal debe estar al servicio 
de vosotros, por encima de 
cualquier interés que no sea 
trabajar por y para Casinos. 
Por eso, quiero agradeceros 
infi nitamente el haberme 
permitido impulsar el cam-
bio en 2019: hemos desplo-
mado la deuda del ayunta-
miento, hemos iniciado ya 
las obras del centro de día y 
del museo que será todo un 
referente; hemos impulsado 
ayudas sociales, como el 
cheque bebé, o las ayudas 
a autónomos que pusimos 
en marcha durante la pan-
demia – siendo uno de los 
primeros pueblos de España 
que repartió mascarillas a 
sus vecinos -o repartió ayu-
das municipales a la hoste-
lería y sectores afectados 
por el COVID -; también he-
mos creado la segunda sala 
de enfermería. 

Desde un punto de vista ur-
banístico, no hemos parado 
en trabajar en la mejora de 
aceras, asfaltando también 
la báscula, Senda de Olive-
ros, camino perpendicular a 

la Calle Pedralba y realizan-
do todas las obras de mejo-
ra de gestión de aguas en 
el barrio de San Roque para 
evitar las inundaciones allí. 
Estos años hemos apostado 
por la mejora de caminos ru-
rales y las políticas activas 
de empleo (hemos tenido 
hasta seis talleres de em-
pleo en años consecutivos), 
y hemos aumentado las con-
trataciones a través del LA-
BORA. 

A nivel educativo hemos 
legalizado la Escoleta Mu-
nicipal – consiguiendo la 
gratuidad- y la Biblioteca. 
También hemos facilitado la 
participación ciudadana en 
la gestión del Ayuntamien-
to: desde 2019 los vecinos 
pueden expresarse en los 
plenos, y también habéis 
sido muchos los que habéis 
participado en la elabora-
ción de propuestas en la 
elaboración del Plan de Res-
ponsabilidad Social y en el 
Plan Urbano de Actuación 
Municipal. 

A nivel de servicios mu-
nicipales, hemos adquirido 
nueva barredera mecánica 
y se han externalizado los 
servicios de jardinería, entre 
otras medidas. 

Ahora bien, en esta nueva 
legislatura toca marcarse 
más retos en el que nues-
tro equipo se dejará la piel: 
solicitar las subvenciones 

para ejecutar la nueva Pla-
za Mayor, acabar y poner en 
marcha el Centro de Día, el 
Museo y realizar el parque 
intergeneracional entre am-
bos espacios; cambiar el 
césped del campo de fútbol 
y reformar el espacio de la 
cantina; diversifi car los ta-
lleres de empleo para for-
mar todavía a más vecinos; 
plantar más arbolado en la 
Torreseca y en el Polide-
portivo; continuar poniendo 
cámaras en el viario público 
para que Casinos continue 
siendo un pueblo seguro. 

Y sin olvidar a la juventud; 
continuaremos impulsando 
el bus-joven para eventos, 
las ayudas al transporte 
escolar, implantaremos el 
bono cultural y crearemos 
el Consejo de la Infancia y 
de la Juventud para que los 
jóvenes se impliquen en la 
gestión del Ayuntamiento. 
Sin olvidar los presupuestos 
participativos que quere-
mos impulsar.

Quiero darte una vez más 
en nombre de nuestro equi-
po, las gracias. Presenta-
mos un equipo que no ne-
cesita la política para vivir 
y que su único interés es 
trabajar por y para Casinos. 
Nuestro compromiso es el 
pueblo que amamos. Vues-
tro amigo,

Miguel Navarre Sancho
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CONTIGO GÁTOVA, 
SEGUIR CRECIENDO JUNTOS
Contigo Gátova se presenta a las 
elecciones municipales del 28M 
con una candidatura renovada 
que tiene el objetivo de conti-
nuar con la línea de trabajo de 
los últimos años. Andrés Sanz 
Mollá, empresario y vecino de 
Gátova, encabeza una lista for-
mada por diez personas que, 
además de su fuerte vinculación 
con el municipio, comparten un 
mismo objetivo: trabajar por y 
para Gátova. Desde que decidie-
ron presentarse a las elecciones 
han estado elaborando un pro-
yecto basado en compromisos, 
propuestas e ideas, con el obje-
tivo de continuar mejorando la 
calidad del municipio y de posi-
cionarlo como destino atractivo 
Para lograrlo Contigo Gátova ha 
apostado por la diversidad, for-
mando así una candidatura de 
personas de diferentes edades, 
de diferentes ideologías pero 
que comparten algo esencial 
como es su pasión por Gátova. 

Para ellos lo importante es su 
proyecto y por eso no quieren 
centrar la atención en ellos mis-
mos. “Todos los que formamos 

la candidatura somos vecinos 
del pueblo, la gente ya nos co-
noce, ya sabe quiénes somos y 
cómo somos. No queremos per-
der el tiempo hablando de noso-
tros porque eso no le interesa a 
la gente. Lo que realmente quie-
ren saber es si tenemos ganas de 
trabajar por el municipio y, res-
pecto a eso, solo podemos decir 
que tenemos muchas ganas de 
trabajar y de luchar por Gátova”. 

Respecto a las motivaciones 
que los han llevado a presentar-
se a las elecciones todos coin-
ciden en que no tienen ningún 
interés personal, sino más bien 
todo lo contrario. “Tenemos cla-
ro que si ganamos las elecciones 
queremos trabajar por y para 
todos. Somos un pequeño mu-
nicipio y si queremos conseguir 
algo tenemos que permanecer 
unidos”.

De entre los proyectos que 
forman su programa electoral 
encontramos compromisos o 
propuestas como “crear más zo-
nas de aparcamiento”, “mejorar 
la red de saneamiento y agua po-
table del municipio”, “fomentar 

el establecimiento de la escoleta 
matinera y vespertina en el mu-
nicipio” o “impulsar la creación 
de un Aula de respiro para ma-
yores”. Desde contigo Gátova 
son conscientes de la importan-
cia de presentar un proyecto por 
y para todos y por ello han ela-
borado un programa con conte-
nido para los diferentes grupos 
de edad del municipio. Además, 
también apuestan por una ma-
yor participación de los vecinos 
en aquellas cuestiones que pue-
dan ser de interés municipal y 
por una mayor comunicación, 
tanto entre el Ayuntamiento y la 
gente como entre los vecinos del 
municipio. 

A pocos días de la jornada 
electoral, el equipo de Contigo 
Gátova asegura estar tranquilo 
porque “pase lo que pase hemos 
hecho las cosas como creemos 
que se deben hacer, con trans-
parencia y sinceridad. Tenemos 
muchas ganas de trabajar por 
y para Gátova y esperamos que 
nos den la oportunidad”. Los 
electores tienen la última pala-
bra. 
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De nou eleccions i estan damunt 
la taula les propostes i progra-
mes que passat el dia de votació 
si no s’ha obtingut el resultat 
desitjat, s’obliden al calaix fi ns a 
les següents eleccions.

Els Verds-Podem creiem que 
cal ser coherents i amb indepen-
dència del resultat cal seguir tre-
ballant dia a dia i participar en 
la consecució d’allò que conside-
rem essencial per millorar i tenir 
cura de la vida de les persones i 
del nostre entorn. I així hem vin-
gut treballant Els verds des de fa 
20 anys al nostre poble. 

Per això podem dir que en-
guany per fi  serà realitat una 
ordenança d’accessibilitat, rei-
vindicació històrica de les as-
sociacions de veïns demanda-
da des de 2011 en els nostres 
programes electorals i, també, 

aportant esborranys de forma 
reiterada per al seu debat al si de  
l’ajuntament. D’igual manera 
podríem parlar del consell secto-
rial de medi ambient, el consell 
de les dones, de la no a la MAT, 
de l’ofi cina de promoció del va-
lencià, de l’ordenança de benes-
tar animal i tantes altres propos-
tes que recollint la inquietud de 
la ciutadania hem plasmat als 
programes i que després,  tot i 
quedar fora de la representació 
municipal, hem impulsat amb 
l’aportació de propostes a través 
dels òrgans de participació ciu-
tadana.

Creiem en l’Eliana ecofemi-
nista, compromesa amb la lluita 
contra el canvi climàtic, promo-
vent l’energia renovable, la re-
ducció de residus, l’ús efi cient de 
l’aigua, el transport públic sos-

tenible, l’agricultura ecològica i 
l’alimentació saludable,fomen-
tant l’economia circular. Una 
ciutat lliure de maltractament, 
desigualtats i violències. Un lloc 
on todas les persones se senten 
incloses, sense importar el seu 
origen o cultura, amb els ma-
teixos drets i les mateixes opor-
tunitats, basada en el respecte i 
l’empatia, creant un ambient de 
convivència i equitat. Una ciutat 
que valora i promou la cultura 
i l’esport, i es preocupa per la 

conservació de la seva història i 
patrimoni. Una ciutat animalis-
ta; cuidadora de l’ entorn, gene-
radora de convivència pacífi ca 
amb els animals i protectora del 
benestar animal.

Per què cal valentia per trans-
formar, per fer millor la vida de 
les persones que viuen al nostre 
poble, per tenir cura del nostre 
patrimoni cultural i preservar la 
natura alhora que cal coherèn-
cia per governar, per aconseguir 
el bé comú que no és l’interès 

particular d’obtenir una acta de 
Regidora, sinó de fer realitat les 
polítiques públiques que facin 
de l’Eliana un poble veritable-
ment inclusiu, lliure de violèn-
cies, sostenible i socialment i 
ecològicament just i amb la il·lu-
sió d’aportar al nostre poble i a 
la gestió municipal l’experiència 
adquirida fent política al si de la 
Generalitat Valenciana, ens pre-
sentem a les eleccions en coali-
ció El Verds-Podem del proper 
28 de maig.

1. Transport públic regular, 
accessible, ecològic

2. Escoleta pública municipal
3. Comunitat energètica local: tots els sostres 

públics per garantir llum i calefacció a qui més ho 
necessita
4. Revisió i modernització de la xarxa d’aigua; 

planifi cació de la doble xarxa per no malbaratar 
l’aigua de boca en basses i jardins
5. Prevenció integral dels incendis al Parc i 

boscos -projecte Guardian
6. Promoció d’habitatges de lloguer, preferentment 

per al joves; foment d’habitatges cohousing per la 
població més major
7. Habitatges temporals i acompanyament a 

migrants 
8. Segon centre de salut que compte a més 

amb salut mental i les especialitats bàsiques per 
evitar desplaçaments, radiografi es, rehabilitació 
9. Previsió per al segon institut compte amb 

línies d’ensenyament amb mòduls per cobrir l’oferta 
laboral al nostre poble: les persones joves puguen 
estudiar, treballar i viure al nostre poble
10. Ampliació de la policia local; creació de 

controladors verds que curen i vigilen els nostres 
parcs i jardins
11. Fomentar l’economia circular i els bancs 

del temps, impuls al comerç local
12. Creació Centre Municipal d’Acollida i 

Protecció Animal
13. Dignifi car els barris amb rehabilitacions 

d’efi ciència ecològica i regeneració de l’entorn; pla 
integral de voreres; millora de les urbanitzacions
14. Ordenança contra la prostitució. Pla 

integral d’igualtat, festes igualitàries

De nou eleccions i estan damunt 
la taula les propostes i progra-
mes que passat el dia de votació 

aportant esborranys de forma 
reiterada per al seu debat al si de  
l’ajuntament. D’igual manera 

VALENTIA PER TRANSFORMAR, 
COHERÈNCIA PER GOVERNAR 

L’ELIANA ENS UNEIX
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CIS: El Botànic amarra 
la mayoría y Ximo Puig 
sigue de presidente
Los encuestados solo aprueban con un 5 a 
los candidatos del PSPV y de Compromís
CAMP DE TÚRIA
REDACCIÓ | El Botànic (PS-
PV-PSOE, Compromís y Unides 
Podem) volvería a gobernar en 
la Generalitat Valenciana tras 
las elecciones autonómicas del 
28 de mayo, según los resulta-
dos arrojados por la encuesta 
preelectoral del CIS (Centro de 
Investigaciones Sociológicas), 
que sitúa al Partido Popular 
como el partido más votado, 
aunque la suma de sus escaños 
y los de Vox nunca alcanzaría la 
mayoría absoluta.

El PP ganaría las elecciones 
autonómicas del 28 de mayo en 
la Comunitat Valenciana con 
el 30,7 por ciento de los votos, 
con el PSPV-PSOE como segun-
do partido político más votado 
(29%), seguido de Compromís 
(18,5 %), de Vox (10,2 %) y Uni-
des Podem (6 %).  Ciudadanos 
se quedaría fuera de Les Corts, 

Valencianes con el 2,1 por ciento 
de los votos.

Con esta estimación, en el blo-
que del Botànic, los socialistas, 
que son el principal grupo de 
Les Corts con 27 escaños, su-
biría hasta los 30-34, mientras 
que Compromís se mantendría 
(tiene actualmente 17 escaños y 
el CIS le da entre 15 y 19 esca-
ños) y Unides Podem bajaría, 
pero lograría representación: 
pasaría de los 8 escaños actuales 
a entre 2 y 5.

El Botànic sumaría entre 47 y 
58 diputados para el bloque de 
la izquierda -la mayoría abso-
luta está en los 50 diputados-, 
lo que refl eja que sería posible 
reeditar por tercera legislatura 
consecutiva el pacto de gobierno 
progresista en una Generalitat 
presidida de nuevo por el socia-
lista Ximo Puig.

El Partido Popular, que tiene 

19 escaños, crecería hasta llegar 
a entre 31 y 36 diputados, mien-
tras que Vox pasaría de sus diez 
escaños actuales a entre 8 y 12, 
con lo que el bloque de la dere-
cha sumaría entre 39 y 48 dipu-
tados, una horquilla siempre por 
debajo de la mayoría absoluta.

Valoración de candidatos
La encuesta incluye una valora-
ción de los candidatos a la pre-
sidencia de la Generalitat, en la 
que solo aprueban los candida-
tos del PSPV y de Compromís.  
Ximo Puig obtiene una nota de  
5,58, mientras que Joan Baldoví 

saca un 5,23. El resto de candi-
datos no alcanza el aprobado. El 
popular Carlos Mazón obtiene 
un 4,76; el candidato de Podem 
Héctor Illueca, un 4,14; la de 
Ciudadanos, Mamen Peris, un 
4,04, y  Carlos Flores, de Vox, es 
el que peor resultado obtiene de 
todos los candidatos a las elec-
ciones autonómicas con un 3,39.

En el apartado de voto más 
simpatía, el PSOE se sitúa en 
primer lugar, con el 25,6 % de 
los votos, una décima por delan-
te del PP (25,5 %), mientras que 
Compromís lograría el 16,4 %, 
Unides Podem el 5,1 % y Vox el 

8,4 por ciento.
A la pregunta de cómo califi -

ca la gestión del president de la 
Generalitat, la mayoría (48,1 %) 
la ve buena, seguida de un 23,1 
% que la ve mala, mientras que 
para el 39,5 % de encuestados la 
situación general de la Comuni-
tat es ahora mejor que hace cua-
tro años, seguido de un 25,9 % 
que la ve peor.

Finalmente, el 51,5 % de los 
valencianos encuestados califi -
can de buena la situación gene-
ral de la Comunitat Valenciana, 
seguidos de un 21,7 % que la ta-
chan de mala.
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“Som gent de Llíria, preocupada 
en fer política per a la gent de 
Llíria”. Així de rotund defi neix 
Joanma Miguel, actual alcalde 
de Llíria i cap de cartell de Com-
promís-Move, la candidatura 
amb què es presenta per a la re-
elecció. 

Més enllà d’eslògans buits, Mi-
guel reivindica la seua gestió “efi -
cient, pròxima i per a la ciutada-
nia” amb què Compromís-Move 
ha començat a construir la ciutat 
que vol per al futur. Per a les 
pròximes eleccions, el candidat 
demana “la confi ança de totes i 
tots” per a ostentar l’alcaldia per 
als pròxims quatre anys. “Volem 
ser la força que més sume”, afi r-
ma i adverteix que “ no tots som 
iguals, tal com s’ha pogut veure 
en la gestió d’aquests dos últims 
anys: la millor opció per a Llíria 
som nosaltres”.

Entre els arguments, enumera 
les fi tes aconseguides com l’ini-
ci de la construcció del nou IES 
Camp de Túria -després de més 
de 20 anys-, del Palau de Justí-
cia, la fi nalització de la ST1, l’en-
trada de Llíria per Benissanó, la 
inversió de 3,5 M en la millora 
de les instal·lacions esportives o 
la incorporació del Conservatori 
de Llíria a la xarxa de la Genera-
litat, amb un estalvi de prop d’un 
milió d’euros anuals per a les ar-
ques municipals. 

Compromís-Move reivindica 
també el treball en l’àmbit del 
foment de l’ocupació, amb la 

implantació de desenes d’em-
preses al municipi i la creació de 
més de 1.000 llocs de treballs. A 
més a més, Miguel avisa que, en 
els pròxims mesos, s’instal·laran 
noves empreses que donaran 
treball a altres 1.000 persones.

Altra de les polítiques de la 
coalició és fer de Llíria “una ciu-
tat habitable, preocupada, sobre 
tot, per les persones”. En este 
àmbit destaquen la re urbanit-
zació de l’avinguda dels Furs, la 
millora de l’accessibilitat en les 
voreres, el projecte de remodela-
ció de la plaça Major o la preocu-
pació per la Vila Vella amb la re 
urbanització de molts dels seus 
carrers i la recuperació del portal 
de la Traïció. 

A més a més, Joanma Miguel 
destaca el nou plantejament ur-
banístic per a les urbanitzacions, 
impulsat per Compromís-Move, 
molt més conciliador i  que “tan-
ca ferides de la política urbanís-
tica dels PAIs del Partit Popu-
lar”. Durant l’última legislatura 
s’ha recepcionat Vergel de San 

Miguel i s’ha avançat els treballs 
per recepcionar Edeta, la ST1 y la 
UE14 en un futur molt pròxim. 

Una de les principals propos-
tes per a la pròxima legislatura 
és abordar un plan renove carrer 
per carrer en tots els barris de 
Llíria. “Per a nosaltres és impor-
tant el centre, però no més que 
el Pic, la Barceloneta o la Vila 
Vella”, reconeix l’actual alcalde 
de Llíria. 

Miguel es considera “un ena-
morat de Llíria” i té el desig que 
tots els llirians i llirianes s’iden-
tifi quen i s’integren per recupe-
rar el sentiment de pertinença 
que imperava en els anys 80 i 
90. “Com a administració, tenim 
la responsabilitat d’aconseguir 

que la gent, tant del nucli urbà 
com de les urbanitzacions, visca 
a gust a Llíria, s’identifi que i se 
senta arrelat per transmetre-ho 
després a les pròximes genera-
cions”. Per a d’això, fa falta un 
projecte de ciutat de futur que 
“hem començat a assentar i vo-
lem seguir desenvolupant”. 

PLA EDIFICANT.
Finalització construcció 

del nou IES Camp de Túria, 
construcció del col·legi núm. 

3 al barri de Mura i impuls del 
nou col·legi núm. 4 a l’entorn de 
l’estació). 

CIUTAT PER RECÓRRER A PEU.
Re urbanització plaça Major, c/ 
Remei i c/ Llibertat, ampliació de 
la vorera del c/ Sant Miquel (CEIP 
Sant Vicent), prolongació de 
l’avinguda dels Furs a l’altura del 
parc Silvestre d’Edeta. 

NOU ESPAI JOVE A CA PORCAR. 
Alhora, ampliació de l’oferta d’oci 
i l’agenda d’activitats per a la 
joventut, construcció del recinte 
fi ral. 

CREACIÓ D’OCUPACIÓ.
Implantació de noves empreses, 
creació de 1.000 llocs de treball, 
consolidació de la ST1 i foment del 
comerç local. 

APOSTA PER LES 
URBANITZACIONS. 
Recepcionar la UE14, Edeta i la 
ST1. Continuar amb l’equipament 
bàsic (il·luminació i clavegueram) 
a les urbanitzacions.

LLÍRIA SOSTENIBLE.
Canvi de la lluminària a LED, Pla 
d’Efi ciència Energètica Pla Director 
de la Bicicleta i projectar un 
itinerari interpretatiu del paratge 
natural del coto Izquierdo. 

FOMENT DE L’ESPORT.
Pla Director de l’Esport, impuls de 
la zona poliesportiva del Canó (nova 
pista d’atletisme, recuperació de les 
pistes, rocòdrom...), construcció 
annex del pavelló Pla de l’Arc.

Volem ser 
la força que 

més sume 

PR
OP
OS
TE
S

COMPROMÍS-MOVE VOL CONSTRUIR 
“LA LLÍRIA QUE VOLS”

Joanma Miguel
Candidat a l’alcaldia de Llíria

Som la Llíria que vols
vota Compromís-Move
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El PSPV-PSOE Llíria afronta 
unes setmanes de vertigen abans 
de les eleccions del pròxim 28 de 
maig. Unes setmanes intenses, 
amb nombrosos esdeveniments 
d’agenda, però on també es co-
mença a situar, damunt la taula, 
el full de ruta dels programes 
electorals de les formacions po-
lítiques.

El candidat a l’alcaldia dels so-
cialistes, Paco Gorrea, s’ha rode-
jat d’un equip de gestió vertebrat 
per 12 dones i 13 homes, amb 
una experiència consolidada en 
diferents àmbits, com la gestió 
mediambiental, la cultura, l’es-
port o la sanitat. A més, Paco 
Gorrea aporta el seu recorregut, 
en estos últims anys, com a regi-
dor d’un dels departaments més 
complexos de la política local, 
com és el de Comerç i Ocupació. 
I és especialment, a través d’este 
vessant, on Gorrea situa un dels 
eixos fonamentals del seu recep-
tari polític: el foment de l’ocupa-
ció.

“És un motor essencial per al 
creixement d’un municipi i, per 
això, apostar per la formació i 
per la instal·lació de noves em-
preses, com hem fet en esta an-
terior legislatura, són actuacions 
imprescindibles per a construir 
un context laboral de qualitat”, 
explica. Les empreses que han 
apostat per Llíria en estes dos 
legislatures ho han fet perque 
els hem garantit unes bones co-
municacions, uns poligons in-
dustrials amb les instal.lacions 
adequades, i, sobre tot, una gran 
estabilitat. Algo que el sector 
empresarial valora i necesita i 
que, no sempre, ha sigut així.

La gestió de Paco Gorrea al 
capdavant de la Regidoria de 
Comerç i Ocupació s’ha susten-
tat en diferents paquets de me-
sures. Un d’ells ha estat centrat 
en la modernització i adequació 
dels polígons industrials. Em-
plaçaments com Lab Ràdio, Ras-
canya i, especialment, Carrasses, 
han experimentat treballs per a 
millorar la seua capacitat de co-
municació, accés i desenvolupa-

ment diari de la seua activitat. 
Actuacions que han suposat un 
atractiu per a noves empreses, 
que s’han instal·lat a la nostra lo-
calitat, generant així llocs de tre-
ball per a la ciutadania edetana.

La política laboral del consis-
tori, en estos últims anys, tam-
poc s’explica sense el foment 
dels tallers d’empleo de la loca-
litat. “Hem passat d’impulsar 
tallers d’empleo amb un pressu-
post de 60.000 o 70.000 euros 
a programes d’una capacitat de 
400.000 euros”, indica Gorrea. 
Açò suposa un mirall d’oportu-
nitat per a la nostra ciutadania, 
especialment per a col·lectius de 
major vulnerabilitat en l’accés 
a l’ocupació com les dones o els 
joves.

Programes com Llíria Acces-
sible; Llíria, dones endavant; 
T’Avalem, EMPUJU, ECOVID 
o EMCORP han permés que 
les veïnes i veïns de Llíria gau-
disquen d’una formació remu-
nerada durant els mesos que 

treballen a l’administració. “Es-
tos últims anys, amb les fortes 
conseqüències econòmiques de 
la pandèmia per la COVID-19 
i el confl icte bèl·lic d’Ucraïna, 
moltes persones s’han vist abo-
cades a una situació d’extrema 
emergència. I només podíem 
començar a ixir d’ahí amb políti-
ques socials i d’ocupació de qua-
litat”, explica Gorrea.

I les dades estan ahí. Les xifres 
d’atur s’hi han disminuït en més 
de 1.000 persones des de 2015, 
quan els governs progressistes 
accediren a la gestió municipal. 
Per les més de 2.800 persones 
aturades en aquells moments, 
ens hem situat, actualment, en 
uns valors inferiors a les 1.800 
persones desocupades. “Som 
conscients que encara ens queda 
molt per treballar. La precarietat 
laboral s’ha convertit, amb les 
gestions precedents, en un mal 
endèmic. I només podrem com-
batre-la amb una política pro-
gressista i racional, que situe a 
la ciutadania al centre de tots els 
esforços”, conclou Gorrea.

Apostem per la 
formació i la 
instal·lació de 
noves empreses 

com a eixos d’un 
context laboral de 
qualitat

 “NOVES EMPRESES VAN A CONTINUAR 
INSTAL·LANT-SE A LLÍRIA PER A CREAR 
OCUPACIÓ”
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Para nuestros mayores: cuando esté ejecutada la construcción del nuevo Centro de Salud, 
el edi� cio actual se transformará en un CENTRO DE DÍA para mayores. 
Para nuestros niños y jóvenes:
Construcción de un CAMPAMENTO 
(cabañas de madera), abierto todo 
el año. Multiaventura, educación y 
mejora de la conciliación familiar.
Para todos: Puesta en servicio de 
un MERCADO GASTRONÓMICO
en el antiguo mercado municipal.

Quique Santafosta, alcalde de San 
Antonio de Benagéber y candidato a la 
Alcaldía por AISAB
Nuevamente me presento ante vosotros 
encabezando la lista de AISAB, un partido 

independiente formado por vecinos como tú, que a base de trabajo y esfuerzo ha logrado 
gobernar nuestro pueblo durante dos legislaturas. He sido acompañado durante estos ocho 
años por grandes equipos que me han ayudado a conseguir grandes logros, logros que han 
transformado nuestra localidad como referente en la comarca. Hoy San Antonio es uno de 
los pueblos del área metropolitana más atractivos y demandados para vivir. Queremos seguir 
trabajando para vosotros mejorando los retos ya conseguidos. En nuestro programa, encontrareis 
las lineas generales sobre las que trabajaremos. No obstante, como siempre, visitaremos vuestros 
domicilios donde estaremos encantados de aclarar cualquier cuestión y recoger aquellas que 
nos queráis plantear. Volvemos a presentar proyectos para mejorar la vida de las personas y 
nuestro entorno, con nuevos servicios y nuevas infraestructuras para seguir avanzando en el 
camino emprendido.

PROPUESTAS PARA TODOS, PROPUESTAS REALISTAS

LO PROMETIMOS Y 
ASÍ LO CUMPLIMOS

Es un orgullo para mí haber re-
cibido por cuarta vez el respaldo 
para presentar mi candidatura a 
la alcaldía de Náquera.

En Unión Popular de Náque-
ra (UPdN) cuento con un equipo 
sólido, joven, con experiencia y 
al mismo tiempo renovado que 
aporta un nuevo impulso a la eta-
pa que comienza hoy. Una cosa sí 
permanece invariable… Náquera 
es el centro de nuestro proyecto, 
y nuestra ilusión, por lo tanto, 
nuestro objetivo en estas eleccio-
nes es culminar los proyectos que 
Náquera merece. Estamos prepa-
rados para ganar, para que Ná-
quera crezca, para lo cual hemos 
construido durante doce años 
una estructura económica sólida 
y solvente capaz de cubrir las ex-
pectativas y necesidades reales de 
Náquera, un partido acorde a los 
nuevos tiempos y necesidades de 
un pueblo en crecimiento. UPdN 
es un partido cercano a todos, 
las relaciones dentro y fuera del 
partido se basan en la cercanía 
con los vecinos. Vamos a seguir 
trabajando por las ideas que to-
dos compartimos, con la misma 
vocación de servicio que siempre, 
porque quienes dedicamos nues-
tro tiempo y esfuerzo queremos lo 
mejor para Náquera. 

Este es el compromiso que ad-
quirimos en su día y que ahora si-
gue vivo y nos motiva para afron-
tar este nuevo reto y para seguir 
trabajando en todos los proyectos 
que hemos iniciado. 

Todos los integrantes de UPdN 
hablamos con nuestros vecinos 
para ser los primeros en escuchar-
les, ellos nos ayudan a renovar el 
impulso que Náquera necesita, y 
como promesa debida a nuestros 
vecinos, ya hemos empezado a dar 
los primeros pasos en los proyec-
tos más importantes que harán de 
Náquera un pueblo mejor; entre 
estos proyectos está la construc-
ción del instituto y de un poli-
deportivo, para lo cual estamos 
trabajando en la modifi cación de 
las normas subsidiarias que per-
mitirán adaptar los terrenos ne-
cesarios para estos usos. Además, 
vamos a propiciar la participación 
ciudadana para la óptima utiliza-
ción del edifi cio ACCIS, terminar 
el ambicioso proyecto del alcanta-
rillado en las urbanizaciones, y la 
defi nitiva puesta en marcha de la 
depuradora; la dotación de placas 
solares en edifi cios municipales, 
la iluminación solar en disemina-
dos y ampliar la instalación de cá-
maras de seguridad cuyo proyecto 
ya iniciamos en el polígono Los 

Vientos. 
Como iniciativas nuevas nos 

vamos a emplear a fondo y poner 
el foco en el cuidado de nuestros 
mayores. La brecha generacional 
es un hecho que aumenta día a 
día y debemos prestarles aten-
ción para evitar que se sientan 
aislados, creando un programa de 
acompañamiento especialmente 
para ayudarles ante cualquier trá-
mite municipal que resuelva sus 
gestiones cotidianas más necesa-
rias.

Otro proyecto ineludible es el 
relacionado con el Medio Am-
biente que unidos a las Nuevas 
Tecnologías nos obligan a mante-
nernos a la altura de los tiempos y 
de las nuevas exigencias mundia-
les. Queremos fomentar y promo-
ver las Comunidades Energéticas 
para optimizar los recursos ener-
géticos entre las comunidades ve-
cinales.

El agua, otra asignatura pen-
diente en nuestro municipio, va 
a contar con el proyecto de cons-
trucción de una planta potabiliza-
dora.Y en cuanto al desarrollo lo-
cal y empresarial, sentar las bases 
para el desarrollo de uno de los 
sectores del municipio y conver-
tirlo en una nueva zona industrial.

Náquera en buenas manos.

SAN ANTONIO DE BENAGÉBERAN ANTONIO DE BENAGÉBER28M
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